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§ 200 

Anmälningar 
Kommunstyrelsen noterar anmälningarna till protokollet. 

 

Anmälningar KSAU 2014-10-14 

Skrivelser  
 

  

Inbjudningar 
 

SKL – Inbjudan till Mänskliga 

rättighetsdagar 13-15 november 2014 

 

Rapporter 
 

Revisionsrapport och revisionsskrivelse nr 

1/2014 om hemtjänsten 

Hanteras av SÄN 

  

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 14:38 Budgetförutsättningar 2014-

2018 

 

Övrigt 
 

Protokoll nr 5/2014 Vårljus  

Protokoll 2014-10-03 SBBF  

 

- - - - - 
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§ 201 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSSU 2014-10-07 

Ärende Beslutsfattare 

Fullmakt överklagande mål nr P 1568-14 

angående fastigheten Nacka Björknäs 1:348 

Stadsdirektören Lena Dahlstedt 

Delegationsbeslut angående överklagande 

mål nr P 1568-14 fastigheten Nacka 

Björknäs 1:348 

Kommunstyrelsens ordförande Mats 

Gerdau 

Delegationsbeslut mark- och 

exploateringsenheten, sep lista 

Ulf Crichton, mark- och exploateringschef 

Delegationsbeslut mark- och exploatering 

 
 
- - - - - 

 

 
  

Datum Nr Typ av beslut Stadsbyggnadsprojekt Fastighet/-er 

20140918 19 Beställning 

entreprenad 

9401 Enbacken Backeböl 1:851 

20140915 26 Delegationsbeslut 

gatukostnadsutredning 

samråd 

9371 Bågvägen-

Åbroddsvägen 

Velamsund 14:2 

m.fl. 
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§ 202 Dnr KFKS 20109/482-251 

Exploateringsavtal för detaljplan för Danvikshem, 

Sicklaön 37:42 m.fl. fastigheter på Västra Sicklaön 
Antagande 

Beslut 

Kommunstyrelsen återremitterar ärendet för omarbetning så att parvillorna utgår ur planen 

och motsvarande värde skapas inom övriga delar av planen, t ex genom att mer 

byggrätter/fler våningar medges på övriga hus. Norra delen av området (där parvillorna 

föreslogs) bör vara tillgängligt både som parkmark men också innehålla parkeringsplatser.  

 

Det ekonomiska utfallet för kommunen ska vara likvärdigt med det som presenteras i detta 

ärende. Inriktningen på arbetet ska vara att kommunfullmäktige kan anta detaljplanen i 

januari 2016. 

Ärende 

På kommunstyrelsens sammanträde den 16 juni 2014 § 151 beslutades att ärendet 

bordläggs med hänvisning till stadsutvecklingsutskottets beslut den 13 maj 2014 

återremittera förslagen till exploateringsavtal för omarbetning i enlighet med det reviderade 

planförslaget. 

 

Kommunstyrelsen återremitterar nu ärendet för omarbetning så att parvillorna utgår ur 

planen och motsvarande värde skapas inom övriga delar av planen, t ex genom att mer 

byggrätter/fler våningar medges på övriga hus. Norra delen av området (där parvillorna 

föreslogs) bör vara tillgängligt både som parkmark men också innehålla parkeringsplatser.  

 

Det ekonomiska utfallet för kommunen ska vara likvärdigt med det som presenteras i detta 

ärende. Inriktningen på arbetet ska vara att kommunfullmäktige kan anta detaljplanen i 

januari 2016. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 16 juni 2014 § 151 

Kommunstyrelsen den 2 juni 2014 § 126 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 maj 2014 § 119 

Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 29 april 2014 

a-k Avtal med HSB Bostad och HSB Ekonomisk förening, med bilagor 

a-i Avtal med Stiftelsen Danviks hospital, med bilagor 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 16 juni 2014 § 151 

Kommunstyrelsen beslutar att ärendet bordläggs med hänvisning till 

stadsutvecklingsutskottets beslut den 13 maj 2014 återremittera förslagen till 

exploateringsavtal för omarbetning i enlighet med det reviderade planförslaget. 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 juni 2014 § 126 

Kommunstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 maj 2014 § 119 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade att återremittera förslagen till 

exploateringsavtal för omarbetning i enlighet med det reviderade planförslaget. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Hans Peters (C) 

och Monica Brohede Tellström (FP), att kommunstyrelsen återremitterar ärendet för 

omarbetning så att parvillorna utgår ur planen och motsvarande värde skapas inom övriga 

delar av planen, t ex genom att mer byggrätter/fler våningar medges på övriga hus. Norra 

delen av området (där parvillorna föreslogs) bör vara tillgängligt både som parkmark men 

också innehålla parkeringsplatser.  

 

Det ekonomiska utfallet för kommunen ska vara likvärdigt med det som presenteras i detta 

ärende. Inriktningen på arbetet ska vara att kommunfullmäktige kan anta detaljplanen i 

januari 2016. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Jan-Eric Jansson lät anteckna följande för Kristdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 

 

”I beslutet heter det nu att ”norra delen av området (där parvillorna föreslogs) bör vara 

tillgängligt både som parkmark men också innehålla parkeringsplatser”. 

Från Kristdemokraternas sida menar vi med detta att parkmarken ska utvecklas till en 

allmäntillgänglig trädgård, en ambitiöst vacker trädgård som anstår denna extraordinärt fina 

plats, med utsikt över Stockholms inlopp. Vidare menar vi att parkeringsplatserna här i 

huvudsak ska vara till för besökare till trädgården.” 
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Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Vid sammanträdet delades ut ett kompromissförslag från Alliansen med förslag om att 

istället för att bygga de omtvistade parvillorna, bygga på de övriga planerade husen med en 

extravåning för att få liknande omfång och antal lägenheter. Nackalistan anser fortfarande 

att förslaget med att inte bygga parvillorna och att bevara den nuvarande bekväma 

gångvägen till Slussen är ett bättre alternativ. ” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet har motsatt sig att de föreslagna parvillorna byggs på platån. Därför är det 

bra att även KD nu bekräftar att planen återremitteras för att dessa ska utgå. Idén att bygga 

högre alt. utöka byggrätterna i planen förutsätter att det görs utan att det försämrar 

ljusförhållanden eller livsmiljö för befintliga bostäder. Bättre vore att istället bygga ihop 

området med omgivande områden genom att istället bygga på slänten söder om nuvarande 

bebyggelse.” 

 

Majvie Swärd (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 

 

”KSSU beslöt 13 maj 2014, § 121, att återremittera förslaget till exploateringsavtal för 

omarbetning i enlighet med det reviderade planförslaget. Bakom detta beslut stod alla 

beslutsbehöriga partier utom Moderaterna. Beslutet effektuerades inte, man valde att 

obstruera i stället. Nästa steg blev att ärendet, trots det fattade beslutet, togs till 

Kommunstyrelsen 16 juni 2014, där bordlades ärendet. När ärendet nu kommer till 

Kommunstyrelsen igen är moderaternas förslag att det ska återremitteras för omarbetning 

– en åtgärd som skulle ha gjorts redan när KSSU tog beslutet i maj. Skamligt att det inte 

gjordes då. Ärendet har försenats med flera månader i och med att det av KSSU fattade 

beslutet inte fullföljdes.” 

 
- - - - - 
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§ 203 Dnr KFKS 1996/82-214 

Detaljplan för Danvikshem, Sicklaön 37:42 m.fl. 

fastigheter på Västra Sicklaön 

Beslut 

Kommunstyrelsen återremitterar ärendet för omarbetning så att parvillorna utgår ur planen 

och motsvarande värde skapas inom övriga delar av planen, t ex genom att mer 

byggrätter/fler våningar medges på övriga hus. Norra delen av området (där parvillorna 

föreslogs) bör vara tillgängligt både som parkmark men också innehålla parkeringsplatser.  

 

Det ekonomiska utfallet för kommunen ska vara likvärdigt med det som presenteras i detta 

ärende. Inriktningen på arbetet ska vara att kommunfullmäktige kan anta detaljplanen i 

januari 2016. 

 

Ärende 

På kommunstyrelsens sammanträde den 16 juni 2014 § 152 beslutades att ärendet 

bordläggs med hänvisning till stadsutvecklingsutskottets beslut den 13 maj 2014 

återremittera förslagen till exploateringsavtal för omarbetning i enlighet med det reviderade 

planförslaget. 

 

Kommunstyrelsen återremitterar nu ärendet för omarbetning så att parvillorna utgår ur 

planen och motsvarande värde skapas inom övriga delar av planen, t ex genom att mer 

byggrätter/fler våningar medges på övriga hus. Norra delen av området (där parvillorna 

föreslogs) bör vara tillgängligt både som parkmark men också innehålla parkeringsplatser.  

 

Det ekonomiska utfallet för kommunen ska vara likvärdigt med det som presenteras i detta 

ärende. Inriktningen på arbetet ska vara att kommunfullmäktige kan anta detaljplanen i 

januari 2016. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 16 juni 2014 § 152 

Kommunstyrelsen den 2 juni 2014 § 127 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 maj 2014 § 120 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 12 juni 2013 § 170 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 22 maj 2013 

Utlåtande 

Detaljplanekarta, 2 delar 

Planbeskrivning 

Genomförandebeskrivning 
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Miljöredovisning 

Gestaltningsprogram 

 

Till denna tjänsteskrivelse fogas karta samt översikt över kommunala beslut, se nedan. 

Tryck på länken nedan eller gå in på hemsidan där handlingar som hör till ärendets tidigare 

skeden finns: 

http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/sickla_karta/danvikshem/Sidor/default.asp

x   

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 16 juni 2014 § 152 

Kommunstyrelsen beslutade att ärendet bordläggs med hänvisning till 

stadsutvecklingsutskottets beslut den 13 maj 2014 återremittera förslagen till 

exploateringsavtal för omarbetning i enlighet med det reviderade planförslaget. 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 juni 2014 § 127 

Kommunstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 maj 2014 § 120 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta planförslaget med undantag för 

platåområdet med parvillorna och parkeringsplatsen för fastigheten Sicklaön 37:46. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 12 juni 2013 § 170 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 

kommunfullmäktige att planförslaget antas. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Hans Peters (C) 

och Monica Brohede Tellström (FP), att kommunstyrelsen återremitterar ärendet för 

omarbetning så att parvillorna utgår ur planen och motsvarande värde skapas inom övriga 

delar av planen, t ex genom att mer byggrätter/fler våningar medges på övriga hus. Norra 

delen av området (där parvillorna föreslogs) bör vara tillgängligt både som parkmark men 

också innehålla parkeringsplatser.  

 

Det ekonomiska utfallet för kommunen ska vara likvärdigt med det som presenteras i detta 

ärende. Inriktningen på arbetet ska vara att kommunfullmäktige kan anta detaljplanen i 

januari 2016. 

 

http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/sickla_karta/danvikshem/Sidor/default.aspx
http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/sickla_karta/danvikshem/Sidor/default.aspx
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Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Jan-Eric Jansson lät anteckna följande för Kristdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 

 

”I beslutet heter det nu att ”norra delen av området (där parvillorna föreslogs) bör vara 

tillgängligt både som parkmark men också innehålla parkeringsplatser”. 

Från Kristdemokraternas sida menar vi med detta att parkmarken ska utvecklas till en 

allmäntillgänglig trädgård, en ambitiöst vacker trädgård som anstår denna extraordinärt fina 

plats, med utsikt över Stockholms inlopp. Vidare menar vi att parkeringsplatserna här i 

huvudsak ska vara till för besökare till trädgården.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet har motsatt sig att de föreslagna parvillorna byggs på platån. Därför är det 

bra att även KD nu bekräftar att planen återremitteras för att dessa ska utgå. Idén att bygga 

högre alt. utöka byggrätterna i planen förutsätter att det görs utan att det försämrar 

ljusförhållanden eller livsmiljö för befintliga bostäder. Bättre vore att istället bygga ihop 

området med omgivande områden genom att istället bygga på slänten söder om nuvarande 

bebyggelse.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Vid sammanträdet delades ut ett kompromissförslag från Alliansen med förslag om att 

istället för att bygga de omtvistade parvillorna, bygga på de övriga planerade husen med en 

extravåning för att få liknande omfång och antal lägenheter. Nackalistan anser fortfarande 

att förslaget med att inte bygga parvillorna och att bevara den nuvarande bekväma 

gångvägen till Slussen är ett bättre alternativ. ” 

 

Majvie Swärd (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 

 

”KSSU tog 13 maj 2014, § 120, beslöt att beslutsgången i slutändan skulle bli att 

Kommunfullmäktige skulle anta planförslaget med undantag för platåområdet med 

parvillorna och parkeringsplatsen. Nu föreslår Moderaterna att planen ska omarbetas. 

Ärendet har försenats flera månader i och med att det av KSSU fattade beslutet inte 

fullföljdes.” 

 
- - - - - 
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§ 204 Dnr KFKS 2010/64-214 

Detaljplan för Vikingshill och Sommarbo, del av 

Velamsund (område C), Boo 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta planförslaget. 

 

Ärende 

Planområdet ligger i norra Boo vid slutet av Vikingshillsvägen och omfattar Rörsundaön 

och Sommarbo. Syftet med planförslaget är att möjliggöra en förbättring av de sanitära 

förhållandena i området, genom en utbyggnad av kommunalt vatten och spillvatten samt ge 

större byggrätter till befintliga bostadsfastigheter. Områdets karaktär och rådande 

bebyggelsemönster ska bevaras och befintlig fastighetsindelning ska behållas.  

 

Efter utställningen, som var i maj/juni 2011, har förhandlingar pågått mellan Nacka 

kommun och områdets två vägföreningar rörande de genomförandeavtal som ska tecknas 

innan detaljplanen kan antas. Genomförandeavtalen undertecknades av vägföreningarna i 

maj 2014.  

 

Efter utställningen har mindre revideringar gjorts av planförslaget. Berörda fastighetsägare 

har getts möjlighet att lämna synpunkter på revideringarna.  

 

Länsstyrelsen beslutade den 18 augusti 2014 att upphäva det paragraf 113-förordnande som 

gällt inom delar av planområdet. Innan detaljplanen kan antas i kommunfullmäktige måste 

länsstyrelsens beslut om upphävandet vinna laga kraft. 

 

Det utlåtande som hör till antagandehandlingarna innehåller även kommunens bemötande 

av synpunkter inkomna under samrådet av detaljplanen, som berör önskemål om 

avstyckningar och större byggrätter. Denna komplettering till tidigare samrådsredogörelse 

beror på ett behov av en tydligare motivering från kommunen kring frågan om avstyckning 

och större byggrätt. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 oktober 2014 § 196 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 17 september 2014 § 234 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 29 augusti 2014 

Utlåtande (inklusive komplettering av samrådsredogörelsen) 
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Planbeskrivning 

Genomförandebeskrivning 

Miljöredovisning  

Kulturhistorisk beskrivning 

Detaljplanekartor med planbestämmelser (5 blad) 

http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/boo_karta/vikingshill_sommarbo/Sidor/de

fault.aspx  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 oktober 2014 § 196 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta planförslaget. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 17 september 2014 § 234 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 

kommunfullmäktige att planförslaget antas. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 

Majvie Swärd (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Sidney Holm (MP), 

att ärendet återremitteras för att arbeta in i planen att gångvägen från Almedalsvägen ner 

till den gamla ångbåtsbryggan ska vara öppen för allmänheten. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade avslå Majvie Swärds återremissyrkande. 

 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

Reservationer 

Majvie Swärd reserverade sig för den Socialdemokratiska kommunstyrelsegruppen mot 

beslutet till förmån för eget förslag. 

 

Sidney Holm reserverade sig mot beslutet. 

 

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet. 

 

 

http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/boo_karta/vikingshill_sommarbo/Sidor/default.aspx
http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/boo_karta/vikingshill_sommarbo/Sidor/default.aspx
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Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Nackalistan stöder Socialdemokraternas återremissyttrande för att utreda 

förutsättningarna ytterligare. Sprängning och schaktning behöver begränsas för att bevara 

områdets naturliga karaktär och träd och buskar. Även grusvägar och öppna diken är 

viktiga att bevara så långt som möjligt för att främja en naturlig vattenrening, djurliv och 

för bevarande av landskapets karaktär och mångfald. Gångvägen till den gamla 

ångbåtsbryggan borde bevaras för att främja allmänhetens tillgång till området.”  

 

Majvie Swärd lät anteckna följande för den Socialdemokratiska kommunstyrelsegruppen. 

 

”Vi Socialdemokrater anser att MSN borde få fram en detaljplan där gångvägen från 

Almdalsvägen ner till den gamla ångbåtsbryggan kunde vara öppen för allmänheten, i 

synnerhet som lokala föreningar har framfört, är denna gångväg viktig för allmänhetens 

möjlighet att få tillträde till området.”  

 
- - - - -  



 17 (82) 
 27 oktober 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 205 Dnr KFKS 2014/633-256 

Omreglering av tomträttsavgäld för radhusområdet 

kvarteret Spettet i Älta 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

 

1. 

Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 46:3, 46:4, 46:6, 

46:9, 46:11, 46:14, 46:15och 46:21 (grupp 1) till 25 000 kr/år och fastighet att gälla från och 

med den 1 mars 2016. 

 

2. 

Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 46:22, 46:29, 

46:31, 46:32, 46:37, 46:40, 46:42, 46:43, 46:44, 46:45, 46:48 och 46:50 (grupp 2) till 30 000 

kr/år och fastighet att gälla från och med den 1 mars 2016.  

 

3. 

Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 46:59 och 46:62 

(grupp 3) till 32 500 kr/år och fastighet att gälla från och med den 1 mars 2016. 

 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del att uppdra markchefen att för kommunens räkning 

underteckna avtalen om omreglering av tomträttsavgäld. 

 

Ärende 

Omreglering av tomträttsavgälder för de 22 ovanstående tomträtterna där 

omregleringstidpunkten är den 1 mars 2016. 

Nuvarande avgäld för fastigheterna Älta 46:6 och 46:9 är 11 000 kr/år, för fastigheterna 

Älta 46:3, 46:4, 46:11, 46:21, 46:22, 46:29, 46:31, 46:32, 46:37, 46:40, 46:42, 46:43, 46:44, 

46:45, 46:48, 46:50 är den 11 500 kr/år och för fastigheterna Älta 46:14, 46:15, 46:59 och 

46:62 är den 12 000 kr/år. 

Nya avgälderna föreslås bli 25 000 kr/år och fastighet, 30 000 kr/år och fastighet 

respektive 32 500 kr/år och fastighet. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 oktober 2014 § 207 

Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 17 september 2014 

Bilaga 1 Karta 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 oktober 2014 § 207 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

1. 

Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 46:3, 46:4, 46:6, 

46:9, 46:11, 46:14, 46:15och 46:21 (grupp 1) till 25 000 kr/år och fastighet att gälla från och 

med den 1 mars 2016. 

2. 

Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 46:22, 46:29, 

46:31, 46:32, 46:37, 46:40, 46:42, 46:43, 46:44, 46:45, 46:48 och 46:50 (grupp 2) till 30 000 

kr/år och fastighet att gälla från och med den 1 mars 2016.  

3. 

Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 46:59 och 46:62 

(grupp 3) till 32 500 kr/år och fastighet att gälla från och med den 1 mars 2016. 

 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del att uppdra markchefen att för kommunens räkning 

underteckna avtalen om omreglering av tomträttsavgäld. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Monica Brohede Tellström (FP) lät anteckna följande för Folkpartiets 

kommunstyrelsegrupp. 

 

”Förslaget till nya avgälder för radhusområdet kvarteret Spettet i Älta innebär ytterst 

drastiska höjningar tomträttsavgälderna med mellan 130-170%. Sedan det förra 

omregleringstillfället har den allmänna prisnivån stigit med mindre än 15%. 

 

Tomträttssystemet tillkom med syftet att hjälpa kommunerna och dess invånare till ett 

boende på rimliga villkor. Det har med tiden utvecklats till en kommunal fastighetsskatt. 

Kommunen har med råge kompenserats för markköp, markförädling, teknikinvesteringar, 

lånekostnader och inflation. Bara under den senaste 10-årsperioden har kommunen 

debiterat småhusägarna med tomträtt närmare 100 mkr utan att kommunen haft andra 

kostnader än för själva administrationen. 

 

Folkpartiet är kritisk mot tomrättssystemet för småhus av många skäl: 
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1. Tomträttssystemet har omvandlats till en kommunal fastighetsskatt - och synnerligen 

lukrativ inkomstkälla – samtidigt som den statliga fastighetsskatten begränsats. 

2.  Avgäldshöjningarna drabbar enskilda hushåll orimligt hårt. 

3. Det svaga konsumentskyddet. Den nuvarande tomträttslagstiftningen ger kommunen 

stort spelrum ta ut mycket höga avgälder. Tomträttshavarna är i praktiken tvungna att 

betala det kommunen begär. Alternativet är att bli stämd i fastighetsdomstolen.” 

 
- - - - - 
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§ 206 Dnr KFKS 2014/632-256 

Omreglering av tomträttsavgäld för radhusområdet 

Östra Stensö i Älta 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

 

1. 

Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 25:23, 25:25, 

25:27, 25:29, 25:31, 25:33, 25:93, 25:95 (grupp 1) till 14 000 kr/år och fastighet att gälla från 

och med den 1 mars 2016. 

 

2. 

Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 25:3, 25:4, 25:5, 

25:6, 25:8, 25:10, 25:11, 25:14, 25:17, 25:45, 25:46, 25:48, 25:49, 25:50, 25:51, 25:54, 25:55, 

25:56, 25:61, 25:62, 25:63, 25:65, 25:68, 25:69, 25:70, 25:74, 25:75, 25:80, 25:81, 25:82, 

25:85, 25:89 (grupp 2) till 16 500 kr/år och fastighet att gälla från och med den 1 mars 

2016. 

 

3. 

Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 25:22, 25:26, 

25:28, 25:32, 25:35, 25:42, 25:94, 25:96, 25:99, 25:101 (grupp 3) till        16 000 kr/år och 

fastighet att gälla från och med den 1 mars 2016. 

 

4. 

Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Älta 25:37 till     18 000 

kr/år att gälla från och med den 1 mars 2016. 

 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del att uppdra markchefen att för kommunens räkning 

underteckna avtalen om omreglering av tomträttsavgäld. 

Ärende 

Omreglering av tomträttsavgälder för de 51 ovanstående tomträtterna där 

omregleringstidpunkten är den 1 mars 2016. 

Nuvarande avgäld för grupp 1 är 9 000 kr/år, för grupp 2 är den 13 000 kr/år, för grupp 3 

är den 11 000 kr/år och för fastigheten Älta 25:37 är den 12 500 kr/år. 

Nya avgälderna föreslås bli 14 000 kr/år och fastighet (grupp 1), 16 500 kr/år och fastighet 

(grupp 2), 16 000 kr/år och fastighet (grupp 3) samt 18 000 kr/år för Älta 25:37. 
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Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 oktober 2014 § 208 

Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 17 september 2014 

Bilaga 1 Karta 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 oktober 2014 § 208 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

1. 

Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 25:23, 25:25, 

25:27, 25:29, 25:31, 25:33, 25:93, 25:95 (grupp 1) till 14 000 kr/år och fastighet att gälla från 

och med den 1 mars 2016. 

2. 

Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 25:3, 25:4, 25:5, 

25:6, 25:8, 25:10, 25:11, 25:14, 25:17, 25:45, 25:46, 25:48, 25:49, 25:50, 25:51, 25:54, 25:55, 

25:56, 25:61, 25:62, 25:63, 25:65, 25:68, 25:69, 25:70, 25:74, 25:75, 25:80, 25:81, 25:82, 

25:85, 25:89 (grupp 2) till 16 500 kr/år och fastighet att gälla från och med den 1 mars 

2016. 

3. 

Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 25:22, 25:26, 

25:28, 25:32, 25:35, 25:42, 25:94, 25:96, 25:99, 25:101 (grupp 3) till        16 000 kr/år och 

fastighet att gälla från och med den 1 mars 2016. 

4. 

Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Älta 25:37 till     18 000 

kr/år att gälla från och med den 1 mars 2016. 

 

Kommunstyrelsen beslutade för egen del att uppdra markchefen att för kommunens 

räkning underteckna avtalen om omreglering av tomträttsavgäld. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Monica Brohede Tellström (FP) lät anteckna följande för Folkpartiets 

kommunstyrelsegrupp. 
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”Förslaget till nya avgälder för radhusområdet i Östra Stensö i Älta  innebär mycket 

kraftiga höjningar tomträttsavgälderna för flertalet tomträttshavare. Sedan det förra 

omregleringstillfället har den allmänna prisnivån stigit med mindre än 15%. 

 

Tomträttssystemet tillkom med syftet att hjälpa kommunerna och dess invånare till ett 

boende på rimliga villkor. Det har med tiden utvecklats till en kommunal fastighetsskatt. 

Kommunen har med råge kompenserats för markköp, markförädling, teknikinvesteringar, 

lånekostnader och inflation. Bara under den senaste 10-årsperioden har kommunen 

debiterat småhusägarna med tomträtt närmare 100 mkr utan att kommunen haft andra 

kostnader än för själva administrationen. 

 

Folkpartiet är kritisk mot tomrättssystemet för småhus av många skäl: 

1. Tomträttssystemet har omvandlats till en kommunal fastighetsskatt - och synnerligen 

lukrativ inkomstkälla – samtidigt som den statliga fastighetsskatten begränsats. 

2.  Avgäldshöjningarna drabbar enskilda hushåll orimligt hårt. 

3. Det svaga konsumentskyddet. Den nuvarande tomträttslagstiftningen ger kommunen 

stort spelrum ta ut mycket höga avgälder. Tomträttshavarna är i praktiken tvungna att 

betala det kommunen begär. Alternativet är att bli stämd i fastighetsdomstolen.” 

 
- - - - - 
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§ 207 Dnr KFKS 2014/339-040 

Exploateringsredovisning tertial 2 2014 - beslut om ny 

budget för fem stadsbyggnadsprojekt 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna exploateringsredovisning tertial 2 2014. 

 

Ärendet tas upp till ny behandling på kommunstyrelsens nästa sammanträde den 17 

november 2014 då också oppositionens budgetförslag kommer att behandlas. 

 

Ärende 

Exploateringsverksamheten omfattar 178 stadsbyggnadsprojekt som tillsammans har syftet 

att ge förutsättningar för fler bostäder och verksamhetslokaler i kommunen. I år väntas ca 

15 projekt avslutas. Senaste budgetjusteringen gjordes i samband med tertialbokslut 1 2014. 

Sammantaget för projektportföljen föreslås en budgetändring så att nettokostnaden ökar 

med 11,4 miljoner kronor. Den största budgetförändringen berör påfartsrampen för 

Värmdövägen vid Björknäs med 14,4 miljoner kronor. I projektet Tollare visar budgeten 

nu ett överskott om 3,6 miljoner kronor efter det att VA-intäkterna för projektet nu varit 

möjliga att budgetera enligt 2014-års VA-taxa. 

 

Handlingar 

Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 4 september 2014,  

reviderad den 16 oktober 2014 

kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 16 september 2014 § 179 

Bilaga 1, Projekttabell, alla projekt 

Bilaga 2, Projekttabell, projekt med ny budget 

Bilaga 3, Projektbeskrivning för projekt med ny budget 

Bilaga 4, Projektlista 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 16 september 2014 § 179 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan 

eget ställningstagande. 

Stadsutvecklingsutskottet beslutade att ärendet kompletteras med en beskrivning av vad 

kostnadsökningen för Björknäspåfarten beror på. 
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Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade att exploateringsredovisning tertial 2 2014 godkänns. 

 

Ärendet tas upp till ny behandling på kommunstyrelsens nästa sammanträde den 17 

november 2014 då också oppositionens budgetförslag kommer att behandlas. 

 

Rolf Wasteson (V) meddelade att han ej deltar i beslutet till förmån för eget budgetförslag. 

 

Sidney Holm (MP) meddelade att han ej deltar i beslutet till förmån för eget budgetförslag. 

 

Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp ej 

deltar i beslutet till förmån för eget budgetförslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet vill att projekten Österleden och Morningside marina utgår som projekt. 

Båda är dåliga ur miljöperspektiv. Morningside marina är ett bostadsprojekt med exklusiva 

bostäder i ett läge som saknar kollektivtrafik. Österleden är ett projekt som bygger på ett 

fortsatt storskaligt bilåkande i en tid när miljö och klimat kräver minskat bilåkande. Den 

stora investeringen som Österleden skulle innebära ska istället användas för 

kollektivtrafikinvesteringar. 

 

Två andra projekt som är under arbete kräver också en kommentar. Det ena gäller 

Kvarnholmsförbindelsen som Vänsterpartiet varit emot, för att också det uppmuntrar 

bilåkande och är en mycket stor kostnad för kommunen. Som vi så många gånger påpekat 

så är har beloppet som Kvarnhomsexploateringen bidrar med till finansieringen ändrats 

sedan det ursprungliga beslutet togs. Bidragsbeloppet skulle då till del bidra till 

Kvarnholmsförbindelsen men också till andra infrastrukturutbyggnader på Västra Sicklaön. 

Nu får kommunen finansiera dem utan bidrag, allt för att Kvarnholmsförbindelsen ska 

framstå som mer smaklig för Nackaborna. 

Ett annat projekt som är ett ekonomiskt svart hål är utbyggnaden av vägar och VA på 

Älgö. Nu har kostnaderna kommit upp långt över 200 Mkr. Redan den ursprungliga 

budgeten var orimlig men den var ändå en bråkdel av hur kostnaderna nu skenat. 

Uppenbarligen handlar det om dåliga eller slarviga kalkyler som lett till detta läge. 

Kostnaderna per invånare på Älgö är fullständigt orimlig, skulle motsvarande subvention 
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ges till boende t ex i Fisksätra så skulle det handla om fler-miljardbelopp. Och det skulle 

aldrig den moderatledda majoriteten i Nacka vilja medverka till.” 

 

Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 

kommunstyrelsegrupp. 

 

”Vi socialdemokraterna tycker om ordning och reda. Det brukar var grundförutsättningen 

för att kunna nå kvalitet. Vi ser att påfartsrampen vid Björknäs blir avsevärt dyrare än 

beräknat. Denna typ av fördyringar där kommunen ingår avtal utan att kunna förutse vad 

slutsumman blir återkommer tyvärr ofta. Vi socialdemokrater vill gärna se att 

”Nackamodellen” förknippas med kvalitet och invånarnas makt över sin vardag, istället för 

ständigt fördyrade avtal. Vi socialdemokrater är för kvarnholmsförbindelsen. Vi får nya 

grannar och måste tillgodose adekvata möjligheter till transport och bla god förutsättning 

för kollektivtrafikåkande. Det skapar livskvalitet. Däremot är vi kritiska till tendenserna till 

kreativ bokföringen när det redovisas att exploatörerna bidrar med 165 mkr till bron. Det 

är inte sant. Exploateringsbidraget är avsedd för hela kvarnholmen. Om hela det utrymmet 

används till bron, innebär det att det täckningsbidraget kommer att saknas för vidare 

exploatering av kvarnholmen och det kommer att ge fördyringar.” 

 

Sidney Holm lät anteckna följande. 

 

”Exploateringsredovisningen grundar sig på den av Alliansen beslutade budgeten som 

Miljöpartiet inte ställt sig bakom. I Miljöpartiets budgetförslag som avslogs var det flera 

stora exploateringar som inte fanns med och där vi i olika sammanhang har yrkat avslag av 

ekologiska, ekonomiska och sociala hållbarhetsskäl. Miljöpartiet har från första början varit 

emot Kvarnholmsförbindelsen och omfattningen av gatu- och VA utbyggnaden på Älgö, 

äventyr som slukar alldeles på tok för mycket pengar, är ekologiskt ohållbara i sin 

exploatering av skyddsvärd miljö och tränger ut andra mer prioriterade projekt. Dessutom 

blir miljöskulden i dessa exploateringar också orimligt stor.  Älgö är redan i slutfasen och är 

tyvärr inte mycket att göra någonting åt. Österleden (9130) och Morningside Marina i 

nuvarande utformning (9535) vill Miljöpartiet helt ska utgå. På den mark som Nacka 

kommun idag har reserverat för Österleden skulle man t.ex. kunna bygga 500 

studentlägenheter.  

Angående Kvarnholmsförbindelsen står det fortfarande i tjänsteskrivelsen att exploatören 

bidrar med 165 mkr till själva bron. Detta är felaktigt och har påpekats vid ett flertal 

tillfällen. Bidraget på 165 mkr är ett exploateringsbidrag från byggherrarna på 

Kvarnholmen som inte är kopplat till att bygga en bro. Kommunen har här valt att bekosta 

andra nödvändiga byggnationer själv och lägga hela exploateringsbidraget på brobygget.  År 

2011 beräknade man att Kvarnholmsförbindelsen skulle kosta 300 mkr. Idag räknar man 

med att den ska kosta 353 mkr vilket är billigare än man hade räknat med, hur nu det 

hänger ihop?  
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Gällande den nya påfartsrampen vid Björknäs och fördyringen där, är det viktigt att 

kommunen tar lärdom och i framtiden inte ingår avtal där man lämnar helt öppet för vad 

kostnaden för kommunen kan bli.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Nu behövs en ny och utökad budget för påfartsrampen i Björknäs vid Skurubron med 

14,4 miljoner kr, där man skyller på brister i Trafikverkets planering och beräkningar. Ett 

något märkligt förfarande som man borde ha garderat sig mot i ett bättre avtal än vad man 

ingick från Nackas sida. Man har inte tagit med kostnaden av rampens i tidigare 

tertialredovisningar därför att förhandlingar pågår med Trafikverket om finansiering inom 

el utom kostnadsramen för Skurubron. Något som visar hur bristfälligt Skurubroavtalet 

med Trafikverket är för Nackas del när detta ännu inte är utrett. Trafikverket smög ur sitt 

lagstadgade ekonomiska ansvar för hela Skurubrobygget, som nu till stora delar ska 

finansieras individuellt av invånare i Boo och Värmdö. Nackalistan har varit kritiska till 

bristande broavtal och finansieringen av Skurubron. 2) Morningside Marina borde utgå 

som projekt i sin nuvarande utformning anser Nackalistan. De flesta fakta talar emot detta 

och det är märkligt att man ännu framhärdar i att vilja bygga här trots stort motstånd från 

lokalbefolkning och många av Nackas partier. 3) Kvarnholmsbron är ytterligare ett projekt 

som borde ha utgått enligt Nackalistan och sparat Nackas skattebetalare stora 

skattekostnader. Nu är det sent i processen och kan inte backas.  Som V skriver i en 

protokollsanteckning så är beskrivningen missledande vad gäller byggherrens finansiering. 

Den gäller en större omfattning än bara själva bron. Nackalistan är motståndare till bygget 

av Kvarnholmsbron. 4) Älgöexploateringen börjar nu nå ett slut med ett underskott på 229 

miljoner kr. Projektet har varit kantat av problem och bristfälliga lösningar, hårda ingrepp i 

natur,  inga cykelbanor, dålig busstäthet, rekorddyra kostnader, företag som har gått i 

konkurs och ett mycket stort motstånd hos Älgös invånare där många har fått en bristande 

tro på politiker och tjänstemän pga för lite påverkansmöjligheter. Projektet borde från 

början ha skett i nära samråd med de boende och då kunnat hamna på en annan nivå och 

med andra lösningar. Det hade då sparat Nackas ekonomi, förbättrat dess PR och blivit ett 

mer miljövänligt alternativ. Nackalistan har löpande kritiserat Älgöexploateringen . 5) 

Nackalistan anser inte att en förskola ska byggas på Svärdsö och att detta ska utgå. Älgös 

föräldrar gynnas mer av att få en förskola på själva Älgö där det lär finnas lämplig mark. Då 

kan skärgårdsnaturen bevaras på Svärdsö utan byggen av vägar med bilism och avgaser. 6) 

Danvikshem ska inte bebyggas med parvillor anser Nackalistan. Den bekväma 

promenadvägen ska bevaras. 7) Projekt 9228 studentbostäder på Alphyddan borde hittas 

en annan lämplig mark för än i det enda grönområdet i tättbebyggda Alphyddan. 8) 

Nackalistan har ännu inte tagit ställning till frågan om Österleden eftersom det inte har 

kommit någon plan för detta i de nämnder där våra ledamöter sitter. Vår ståndpunkt är 

varken för eller emot och vi kommer att ta ställning när ett underlag finns på bordet. 9) 

Tunnelbanan till Nacka är Nackalistan inte emot i sig. Däremot de ohemula villkoren för 

avtalet. Vår synpunkt är att kommunen inte ska finansiera staten och landstinget på dessa 
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hårda villkor utan de ska fullgöra sina åtaganden inom sina respektive ansvarsområden. 

Före beslutet om avtalet saknades seriösa ekonomiska risk- och konsekvensanalyser. Något 

som i värsta fall kan innebära betydligt högre kostnader för Nackas invånare i framtiden 

eftersom tak och fördelning av överskjutande kostnader saknas i avtalet. The sky is the 

limit. Att man ännu inte har lärt sig av revisorskritik och den bristande hanteringen av 

kostnader för stadshus och museiprojektet Hamn är oroväckande inför framtiden. 10) 

Samtliga projekt med förnyelse av gator med tillhörande gatukostnader är Nackalistan 

kritiska till och vill ska omarbetas med kommunal finansiering och med utförande i 

samverkan med de boende. ” 

 
- - - - - 
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§ 208 Dnr KFKS 2014/240-041 

Investerings beslut- och sammanställning tertial 2 år 

2014 kommunen totalt 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige bevilja investeringsmedel enligt 

Alliansförslaget och notera investeringssammanställningen enligt tabell 1-5 i 

Alliansmajoritetens förslag, med tillägget att natur- och trafiknämnden tillförs ytterligare 3 

miljoner kronor för Trafikplats Orminge 2015.  

 

Ärendet tas upp till ny behandling på kommunstyrelsens nästa sammanträde den 17 

november 2014 då också oppositionens budgetförslag kommer att behandlas. 

 

Ärende 

Investeringsramen prognostiserades till knappt 800 miljoner kronor för 2014 vid tertial 1. 

Efter senaste uppdateringen är prognosen 573 miljoner kronor. Det ackumulerade utfallet 

per sista augusti uppgår till 308 miljoner kronor.  

 

Nämnderna har inkommit med framställan om nya medel för åren 2014-2017. Totalt 

föreslås beslut om tillkommande medel med 524,7 miljoner kronor. Av dessa avser 484,1 

miljoner kronor medel för 38 nya projekt och 40,6 miljoner kronor avser tillägg för åtta 

tidigare beslutade projekt. Om investeringsbeslut fattas enligt det som föreslås kommer 

kommunens pågående investeringar omsluta 2,6 miljarder kronor för åren 2014- 2017, där 

exploatering ingår med 720 miljoner kronor. 

 

Kommunstyrelsen/fastighetsområdet föreslår beslut för fyra nya projekt om 258,5 miljoner 

kronor och 3 miljoner kronor för ett tidigare beslutat projekt. Den största delen finns inom 

fastighetsområdet med en ombyggnation av Myrsjöskolan om 180 miljoner kronor och 

arbetsmiljöåtgärder i kommunägda byggnader om 40 miljoner kronor.  

 

Tekniska nämnden föreslår beslut om 143,1 miljoner kronor för 28 nya projekt och 

ytterligare 16,1  miljoner kronor för 3 tidigare beslutade projekt. Merparten av projekten 

finns inom gata, väg och park. Fritidsnämnden föreslår 51 miljoner kronor för sex nya 

projekt och 5 miljoner kronor för ett redan beslutat projekt. Social- och äldrenämnden 

föreslår tillägg med 12 miljoner kronor för ett tidigare beslutat projekt. 

 

Inom produktionsverksamheten välfärd skola föreslås nya medel med 30 miljoner kronor 

avseende inventarier för år 2017 och tillägg med 3 miljoner kronor för år 2014. Välfärd 
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samhällsservice föreslår 1,5 miljoner kronor för inventarier år 2017 och återlämnar 1 miljon 

från den tidigare beslutade ramen för 2014.  

 

Exploaterings- och markenheten prognostiserar inkomster med 144 miljoner kronor och 

utgifter med 294 vilket ger en nettobudget på 150 miljoner kronor för år 2014. För den 

totala projektportföljen för kommande år föreslås för exploateringsverksamheten ett tillägg 

med 11,4 miljoner kronor.  

 

Alliansmajoriteten föreslår vidare förändringar i tidigare beslutade projekt inom kommun-

styrelsen/fastighetsområdet, tekniska nämnden och fritidsnämnden som innebär vissa 

neddragningar men huvudsakligen förskjutningar i tid av när åtgärderna som 

investeringarna avser, kan göras. 

 

Handlingar i ärendet 

Alliansmajoritetens förslag den 16 oktober 2014 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 128 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 128 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade följande förslag till beslut. 

  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige bevilja investeringsmedel enligt 

Alliansförslaget och notera investeringssammanställningen enligt tabell 1-5 i 

Alliansmajoritetens förslag, med tillägget att natur- och trafiknämnden tillförs ytterligare 3 

miljoner kronor för Trafikplats Orminge 2015.  

 

Mats Gerdau yrkade också att ärendet tas upp till ny behandling på kommunstyrelsens 

nästa sammanträde den 17 november 2014 då också oppositionens budgetförslag kommer 

att behandlas. 

 

Rolf Wasteson (V) meddelade att han ej deltar i beslutet till förmån för eget budgetförslag. 

 

Sidney Holm (MP) meddelade att han ej deltar i beslutet till förmån för eget budgetförslag. 

 

Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp ej 

deltar i beslutet till förmån för eget budgetförslag. 
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Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 

 

”Vi planerar för omfattande investeringar i Nacka, med allt från nya skolor och 

idrottsanläggningar till cykelbanor och bättre trafiksäkerhet. Utifrån tidigare fattade beslut 

och nämndernas önskemål om nya investeringar gör vi vissa förändringar. Investering i ny 

ridanläggning flyttas till 2018 och under tiden klarläggs behovet av ytterligare anläggning 

och kostnader för detta.  

 

Klimatinvesteringar, t ex för energieffektivisering i kommunala fastigheter ska fortsätta 

göras. Det kan t ex handla om bergvärme, anslutning till fjärrvärme eller solpaneler. Det 

särskilda projektet för skolkraft utgår, då det inte varit kopplat till något eller några 

specificerade projekt. Stadsplaneringen ska ta hänsyn till en framtid när en betydligt större 

andel av fordonsparken är eldriven. Det behöver därför finnas laddstolpar lämpligt 

utplacerade, och det kommer också att säkerställas i kommande exploateringsprojekt. Det 

särskilda anslag för laddstolpar i investeringsbudgeten kan därmed tas bort.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Fritidsnämndens investeringsbehov verkar vara välmotiverat i en tid när Nackas 

invånarantal kommer att växa kraftigt. Många anläggningar är slitna och behöver rustas upp 

men det behövs även nysatsningar. Några sådana är investeringar i utegymanläggningar. 

Detta är något som Nackalistan också nyligen har motionerat om och självklart är positiva 

till. Lokalisering kan diskuteras, i t ex Orminge kan också Centrala parken vara attraktivt 

som lokalisering. I övrigt kommenterar vi Nackalistans förslag till investeringar utöver de 

som görs i Alliansens budget, i eget budgetförslag.”  

 

Leif Holmberg (C) lät anteckna följande. 

 

”Den nya prognosen för investeringar för innevarande år nedjusteras till 573 mkr jämfört 

med 800 mkr vid beslutet innan sommaren. Det innebär att en tredjedel av investeringarna 

förskjutits på framtiden. I några fall handlar det om politiska beslut som flyttat objekt 

framåt i tiden, men större delen handlar om att genomförandet inte håller tidplanen. Vid 

KS-sammanträdet framkom att flera ansvariga chefer nämnt att brist på personalresurser 

var ett av skälen till att man ligger efter.  

Jag anser att detta är oroande, det har under flera år varit så att genomförandet av beslutade 

investeringar tar extra tid och att genomförandet inte sker de år som pengarna först avsatts 

i budget. 
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Inte minst vad det gäller lokaler har kommunen ett eftersatt situation. Våra brukare har 

nytta av bra och ändamålsenliga lokaler. Dessutom har vi en situation med mycket låga 

räntor, och de lär fortsätta vara det under flera år framöver. Därför är det ett bra tillfälle att 

investera för kommunen.  

Ur kapacitetssynpunkt på personalsidan är det också bra att ha en del avklarat innan ett 

flertal större projekt ska genomföras inom ramen för byggandet av de 13 500 bostäderna. 

 

Ur styrningssynpunkt är situationen också svårhanterlig, detta eftersom beslutsunderlaget 

inte beskriver hur mycket eller vilka investeringar som flyttas fram i tiden. Det blir svårt för 

politiken att ta ansvar ifall en politisk intention om att en viss skolinvestering som förts in 

år A och B i investeringsplanen. När sedan nya investeringsuppföljning görs i KS, framgår 

det inte att investeringen förskjutits till år B och C. Jag har flera gånger tidigare påpekat att 

investeringsredovisningen brister i denna del.” 

 
- - - - - 
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§ 209 Dnr KFKS 2013/182-040 

Delårsrapport för tertial 2 Nacka kommun – januari-

augusti 2014  

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa delårsrapport för perioden 

januari-augusti 2014 samt prognosen för helåret 2014. 

 

Ärende 

Det ekonomiska utfallet för perioden januari-augusti 2014 är 96 miljoner kronor, vilket är 

37 miljoner kronor bättre än budget. Årsprognosen för såväl balanskravsresultatet som för 

årets resultat är 72 miljoner kronor, vilket är 12 respektive 11 miljoner kronor bättre än 

budget. Ett förväntat underskott inom social- och äldrenämnden på 35 miljoner kronor 

vägs till viss del upp av överskott inom andra nämnder, främst utbildningsnämnden och 

tekniska nämnden. Skatteintäkterna är högre än budgeterat och de finansiella kostnaderna 

lägre, till följd av ett lågt ränteläge och en aktiv finansförvaltning. Årsprognosen är 

förbättrad sedan tertial 1. Kommunens ekonomi bedöms vara i balans, även om 

underskottet inom social- och äldrenämnden fortfarande är bekymmersamt.  

 

Nämnderna bedömer läget för sina verksamhetsresultat som goda. Positivt är att den totala 

nöjdheten med förskolor och skolor har ökat. Den totala sjukfrånvaron bland kommunens 

medarbetare för perioden januari – juli 2014 uppgår till 4,8 procent, vilket innebär att 

sjukfrånvaron ligger på samma nivå som för motsvarande period i fjol. 

 

Den sammantagna bedömningen av läget är att kommunen har en god ekonomisk 

hushållning, eftersom samtliga åtta kommunövergripande mål för verksamhet och insatta 

resurser nås. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 126 

Ekonomienhetens tjänsteskrivelse den 22 september 2014 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 126 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa delårsrapport för perioden 

januari-augusti 2014 samt prognosen för helåret 2014. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade för egen del att uppdra åt stadsdirektören att 

låta genomföra en extern genomlysning av social- och äldrenämndens ekonomi och 

organisation. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 

kommunstyrelsegrupp. 

 

”Kostnaden för hur tunnelbanan påverkar vårt resultat är en adekvat fråga. Enligt gällande 

bestämmelser ska hela kostnaden bokföras då beslutet fattats. Huruvida detta är rimligt 

eller inte är en fråga lämpad för SKL och finansdepartementet att diskutera vidare. 

Tillsvidare gäller dessa regler och det finns inga tecken på att detta kommer att förändras. 

Det som är oroväckande för Nackas del är att återigen fattas ett beslut med stor ekonomisk 

påverkan utan att ekonomidirektören varit knuten till arbetet. Vi såg vilket moras detta 

beteende ledde till i och med stadshusbygget och projekt HAMN. 

Vi vill att ekonomidirektören ska knytas närmare planeringen av tunnelbanan och projekt 

med stor ekonomisk påverkan. Detta torde vara en självklarhet. Det vilar ett tungt ansvar 

på majoriteten som valt att inte involvera ekonomidirektören i tunnelbaneprojektet och inte 

ens har gjort de mest grundläggande analysen och tagit höjd för detta. Ordning, Reda och 

Kvalitet - ORK - är vad vi Socialdemokrater drivs av. Det nås när rätt person är involverad 

i rätt projekt.” 

 
- - - - - 
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§ 210 Dnr KFKS 2014/240-041 

Mål och budget 2015-2016 inklusive taxor 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

•Kommunfullmäktige antar Alliansmajoritetens förslag till ny nämndorganisation. 

 

•Kommunfullmäktige antar Alliansmajoritetens förslag till mål och budget 2015-2017. 

 

•Kommunfullmäktige fastställer skattesatsen till oförändrat 18:61 för 2015. 

  

Kommunstyrelsen uppdrar till stadsledningskontoret att till kommunstyrelsens 

sammanträde den 17 november 2014 ta fram förslag till reglementen i enlighet med 

Alliansmajoritetens förslag till ny nämndorganisation. 

 

Ärendet tas upp till ny behandling på kommunstyrelsens nästa sammanträde den 17 

november 2014 då också oppositionens budgetförslag kommer att behandlas. 

 

Ärendet 

Bakgrund 

Mål och budget är kommunens huvudsakliga verktyg för planering och styrning av 

kommunen och dess verksamheter. I mål och budget fastställs övergripande mål för 

kommunen, strategiska mål för nämnderna och hur kommunens samlade resurser ska 

prioriteras mellan olika nämnder och verksamheter. 

 

I juni fattade stadsdirektören beslut om ekonomiska ramar för 2015-2017 för nämnderna. 

Med dessa ramar som underlag har nämnderna inkommit med förslag om resursfördelning, 

strategiska mål och också förslag till förändrade ramar om man har funnit behov av det. 

Nämndernas yttranden utgör grunden för kommunstyrelsens/alliansmajoritetens förslag till 

kommunens samlade mål och budget för 2015-2017. 

 

Budgetförslaget i korthet 

Ingångsläget i budgetperioden 2015-2017 är relativt gott. Kommunen når samtliga 

övergripande mål och bedöms ha en god ekonomisk hushållning. En relativt svag 

utveckling av skatteintäkterna 2015 gör att dessa i princip äts upp av volymförändringar. 

Utrymmet för satsningar är därför litet, framförallt för 2015. Förslaget innehåller: 
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 Oförändrad skattesats på 18,61 kronor 

 Balanskravsresultat 2015 på 56 miljoner kronor 

 Generellt en pris- och lönekompensation på 0 procent 2015, men högre inom 

vissa områden: 

o Förskola checkbelopp: 0,56 procent  

o Fritidshem checkbelopp 1,04 procent  

o Grundskola, grundsärskola och förskoleklass checkbelopp 2,79 procent  

o Gymnasieskola checkbelopp 2,0 procent 

o Södertörns brandförsvarsförbund 2,3 procent  

o Hemtjänst checkbelopp 1 procent och 2 mnkr för ändrad konstruktion 

o Särskilt boende checkbelopp 1,5 procent 

Sammantagen pris- och lönekompensation 1,1 procent, vilket motsvarar 49 

miljoner kronor 

 Volymförändring 2015 blir 3,8 procent, vilket motsvarar 169 miljoner kronor 

 Skatteintäkterna ökar med 190 miljoner kronor 2015 

 Kommunens låneskuld får 2015 högst uppgå till 2,6 miljarder kronor 

 Nettoinvesteringarna 2015 uppgår till 808 miljoner kronor 

 År 2016 och 2017 är generella pris- och lönekompensationen 1 procent och 

planerat balanskravsresultat 64 respektive 139 miljoner kronor. 

Förslag till ny nämndsstruktur och förändrade ansvarsområden 

Alliansmajoriteten föreslår vissa förändringar för nämnderna. Naturreservatsnämnden 

föreslås läggas ned och dess ansvar föras över till tekniska nämnden, vilken antar namnet 

natur- och trafiknämnden. Tidigare social- och äldrenämnden föreslås delas upp i två 

nämnder, socialnämnden och äldrenämnden. 

Vidare föreslås ansvaret för försörjningsstöd och flyktingmottagande föras över från 

(tidigare) social- och äldrenämnden till arbets- och företagsnämnden. 

 

Handlingar i ärendet 

Alliansmajoritetens förslag till Mål och budget 2015-2017 

Bilagor 

Motion 

Taxor 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 129 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 
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Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (FP), Hans 

Peters (C) och Jan-Eric Jansson (KD), följande förslag till beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

•Kommunfullmäktige antar Alliansmajoritetens förslag till ny nämndorganisation. 

 

•Kommunfullmäktige antar Alliansmajoritetens förslag till mål och budget 2015-2017. 

 

•Kommunfullmäktige fastställer skattesatsen till oförändrat 18:61 för 2015. 

 

Kommunstyrelsen uppdrar till stadsledningskontoret att till kommunstyrelsens 

sammanträde den 17 november 2014 ta fram förslag till reglementen i enlighet med 

Alliansmajoritetens förslag till ny nämndorganisation. 

 

Ärendet tas upp till ny behandling på sammanträdet den 17 november då också 

oppositionens budgetförslag kommer att behandlas. 

 

Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp ej 

deltar i beslutet till förmån för eget budgetförslag. 

 

Rolf Wasteson (V) meddelade att han ej deltar i beslutet till förmån för eget budgetförslag. 

 

Sidney Holm (MP) meddelade att han ej deltar i beslutet till förmån för eget budgetförslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Nackalistan återkommer med ett eget förslag till budget och mål.” 

 
- - - - - 
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§ 211 Dnr KFKS 2011/537-265 

Naturreservatet Skuruparken 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. miljöbalken 

förklara Skuruparken som naturreservat enligt föreskrifter, avgränsning och 

skötselplan daterad september 2014, bilaga 2 till stadsledningskontorets 

tjänsteskrivelse. 

 

2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. miljöbalken 

utse naturreservatsnämnden som reservatsförvaltare. 

 

3. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bevilja investeringsmedel om 7 

miljoner kronor för iståndsättande av naturreservatet Skuruparken under perioden 

2015-2017. 

 

Ärende  

Området benämnt Skuruparken har stora värden ur natur-, kultur och rekreationssynpunkt. 

Syftet med att föreslå Skuruparken son naturreservat är att bevara och utveckla områdets 

värden för rekreation, kulturhistoria och biologisk mångfald. 

 

Enligt 7 kap. 4 § miljöbalken får ett markområde av kommunen förklaras som 

naturreservat i syfte att bevara biologisk mångfald, vårda och bevara värdefulla naturmiljöer 

eller tillgodose behov av områden för friluftslivet. 

 

Kommunfullmäktige antog förslaget till naturreservat Skuruparken 2011-12-12. Beslutet 

överklagades till länsstyrelsen som 2013-09-13 upphävde beslutet på grund av formaliafel, 

främst för brister i hanteringen kring kungörelsedelgivning och föreläggande för mark- och 

sakägare att yttra sig över förslaget till naturreservat.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 133 

Park- och naturenhetens tjänsteskrivelse den 3 oktober 2014 

Naturreservatet Skuruparken: sammanställning av remissvar och ämnesuppdelning av 

remissvar 

Föreskrifter, avgränsning och skötselplan för naturreservatet Skuruparken, september 2014 

Tomtkarta i arrendeavtal som JM tecknat med stugägarna 

Naturreservatsnämnden den 17 september 2014 § 59 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 133 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

Beslut i naturreservatsnämnden den 17 september 2014 § 59 

1. Naturreservatsnämnden föreslog kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. 

miljöbalken förklara Skuruparken som naturreservat enligt föreskrifter, avgränsning 

och skötselplan daterad september 2014, bilaga 2 till stadsledningskontorets 

tjänsteskrivelse. 

 

2. Naturreservatsnämnden föreslog kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. 

miljöbalken utse naturreservatsnämnden som reservatsförvaltare. 

 

3. Naturreservatsnämnden föreslog kommunfullmäktige att bevilja investeringsmedel 

om 7 miljoner kronor för iståndsättande av naturreservatet Skuruparken under 

perioden 2015-2017. 

 

4. Naturreservatsnämnden beslutade för egen del att, på sidan 18 i Föreskrifter, 

avgränsning och skötselplan för Skuruparken daterad september 2014, längst ned i 

sista stycket under rubriken Stugbebyggelse, ligga till meningen ”Tillämpningen av 

naturreservatsföreskrifterna påverkas inte av arrendeavtalen”. 

 

Yrkanden 

Monica Brohede Tellström (FP) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Sidney 

Holm (MP) och Khashayar Farmanbar (S), att ärendet återremitteras till 

stadsledningskontoret för klarläggande av de omförhandlade arrendeavtalens rättsliga status 

i förhållande till reservatsförslaget. 

 

Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD) och Mats Gerdau 

(M), bifall till park- och naturenhetens förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade avslå Monica Brohede Tellströms återremissyrkande. 

 

Votering begärdes och verkställdes. 
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Följande röstade för att avslå Monica Brohede Tellströms återremissyrkande. 

 

Cathrin Bergenstråhle (M), Eva Öhbom Ekdahl (M), Pernilla Hsu (M), Tobias Nässén (M), 

Eva Eickenrodt Närvä (M), Mats Gerdau (M), Hans Peters (C) och Jan-Eric Jansson (KD).  

 

Följande röstade för att bifalla Monica Brohede Tellströms återremissyrkande. 

 

Monica Brohede Tellström (FP), Sidney Holm (MP), Rolf Wasteson (V), Majvie Swärd (S) 

och Khashayar Farmanbar (S). 

 

Med åtta röster mot fem avslog Monica Brohede Tellströms återremissyrkande. 

 

I enlighet med Hans Peters yrkande beslutade kommunstyrelsen bifalla park- och 

naturenhetens förslag. 

 

Reservationer 

Sidney Holm reserverade sig mot beslutet. 

 

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Vänsterpartiet vill att ett Skuruparken snarast blir naturreservat och att stugorna i parken 

på sikt försvinner eller åtminstone blir färre. Markägaren har, under den tid då det 

interimistiska förbudet mot åtgärder som försvårar naturreservatsbildningen gällt, slutit 

med stugägarna. Det är anmärkningsvärt. Nu hävdar kommunens förvaltning att det 

avtalen inte påverkar möjligheten att hävda reservatet. Samtidigt så finns avtalen noterade i 

reservatsföreskriften. Risken är uppenbar att stridande intressen till slut kan komma att 

hamna i en formell tvist. Om kommunen då trots allt inte skulle få gehör för sin 

uppfattning att avtalen inte har någon påverkan på reservatet, då kan det förhållande att 

kommunen noterar avtalen som giltiga sådana ha en på verkan. Vi bedömer alltså att det 

finns en risk att obstruktionen att inte bry sig om kommunens beslutade förbud lyckas. Vår 

slutledning av detta är att reservatsföreskriften ska formuleras om när det gäller 

stugavtalen.” 

 

Protokollsanteckningar 

Leif Holmberg (C) lät anteckna följande. 

 

”Ärendet om skydd av Skuruparken har haft en lång vals såväl inom kommunen som inom 

överprövande myndigheter. Det är bara att konstatera att detta är ett misslyckande för 

kommunen. Tyvärr måste jag göra analysen att det inte har funnits en tillräcklig vilja och 

kompetens från kommunens sida att driva ärendet. Kommunens tjänstemän har inte haft 
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den politiska viljan som uttryckts i reservatsbeslutet från 2011 som sin viktigaste styrsignal, 

istället har det varit andra överväganden som har styrt handläggningen. Det kan hänga ihop 

med att beslutet 2011 inte var Moderaternas förstahandsval. 

 

Nacka kommun behöver utveckla en betydligt bättre kompetens kring hur bildandet av 

naturreservat ska genomföras. Min bild är att hela arbetsområdet lidit av stora brister under 

den gångna mandatperioden. 

 

Nu finns ett nytt förslag på bordet, jag tror att trots detta förslags brister så är det bättre att 

gå vidare med detta beslut än att ytterligare bereda frågan. Trots allt är det viktigare att 

några bestämmelser kommer på plats än att det är perfekt från början.” 

 

Monica Brohede Tellström (FP) lät anteckna följande för Folkpartiets 

kommunstyrelsegrupp. 

 

”Avsnittet om befintliga stugor  och tillhörande karta kommer att uppfattas som ett de 

facto-erkännande av de nya arrendeavtalen. Detta avsnitt i de förslagna 

reservatsföreskrifterna måste enligt min uppfattning omarbetas.” 

 

- - - - - 
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§ 212 Dnr KFKS 2011/537-265 

Naturreservatet Skuruparken 
Förlängning av intermistiskt förbud 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

  

Kommunfullmäktige förlänger, enligt 7 kap. 24 § 1 stycket miljöbalken, det gällande 

interimistiska förbudet beslutat den 12 december 2011, § 349, gällande område 

Skuruparken. Förlängningen ska ske från 2014-12-13 och ett år framåt. 

 

Skäl till beslut 

I september 2013 upphävde länsstyrelsen med hänvisning till brister i formella hänseenden 

kommunfullmäktiges beslut 2011-12-12 om inrättande av naturreservat Skuruparken. Det 

interimistiska förbudet mot vissa åtgärder kvarstod emellertid på grund av skyddsbehovet, 

men det förtydligades att detta gällde till 2014-12-12. För att ett nytt beslut om 

naturreservat ska kunna fattas har ett nytt samråd skett och ett reviderat förslag till 

reservatsbestämmelser för Skuruparken föreslås antas av kommunfullmäktige. Det är 

många sakägare som berörs och även ett nytt beslut förväntas bli överklagat. Med 

anledning av detta och att skyddsbehovet kvarstår för området finns det särskilda skäl att 

förlänga det interimistiska förbudet med ett år.   

 

Det interimistiskt förbud behövs för är att markägare och sakägare inte ska vidta åtgärder, 

innan beslut om naturreservat vunnit laga kraft, som innebär privatisering av mark och som 

därmed minskar det allmänna rekreationsvärdet av området. 

 

Ärende 

I samband med att länsstyrelsen i september 2013 upphävde kommunfullmäktiges beslut 

om inrättande av naturreservat Skuruparken tidsbegränsades det interimistiska förbudet 

mot åtgärder enligt föreskrifternas A-del som avser att hindra åtgärder som minskar 

områdets allmänna rekreationsvärde. Tidsbegränsningen sattes till 2014-12-12. 

 

Nytt samråd har skett och i sitt beslut 17 september 2014 § 59 föreslår 

naturreservatsnämnden kommunfullmäktige att förklara Skuruparken som naturreservat 

enligt föreskrifter, avgränsning och skötselplan daterad september 2014. För att inte riskera 

att åtgärder vidtas som strider mot syftet med reservatet föreslås kommunfullmäktige 

samtidigt fatta beslut, enligt § 61, om att förlänga det interimistiska förbudet från 2014-12-

13 och ett år framåt. 
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Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 134 

Park- och naturenhetens tjänsteskrivelse den 26 september 2014 

Regeringsbeslut 140710 angående överklagande av interimistiskt förbud avseende 

naturreservat Skuruparken. 

Naturreservatsnämnden den 17 september 2014 § 61 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 134 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

Beslut i naturreservatsnämnden den 17 september 2014 § 61 

Naturreservatsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta beslut att förlänga det gällande 

interimistiska förbudet beslutat av kommunfullmäktige den 12 december 2011, § 349, 

gällande område Skuruparken. Förlängningen ska ske från 2014-12-13 och ett år framåt. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med park- och naturenhetens förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Problemet med stugor där mark och byggen har utökats även under det senaste året och 

de nyligen ingångna arrendeavtalen på 15 år visar att det interemistiska förbudet inte har 

haft avsedd verkan. Hur det ska bli bättre under kommande år med samma typ av förbud 

beskrivs inte i tjänstehandlingen. Nackalistan anser att kommunen behöver öka och 

förbättra tillsynen så att den är värd namnet, över Skuruparken och kommunicera mycket 

mer med stugägarna om innebörden av förbudet och vilka riskerna är för att bryta mot 

gällande bestämmelser, lagar och regler. Inte minst då det gäller bristande sanitära 

anordningar och nya arrenden och utvidgad bebyggelse. Nackalistan stöder Fp:s förslag till 

återremiss av ärendet för en fördjupad belysning.” 

 
- - - - - 
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§ 213 Dnr KFKS 2014/222-003 

Reglemente för kundval 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta föreslaget reglemente för kundval i 

Nacka kommun. Reglementet träder i kraft den 1 februari 2015.  

 

Ärende 

Som ett led i att vårda och utveckla kundvalen har auktorisationsvillkoren gåtts igenom för 

att säkerhetsställa att de är enhetliga och uppföljningsbara. Genomgången visade att det 

behövs ett samlat styrdokument som definierar kundvalsmodellen i sin helhet.  Det 

föreslagna reglementet beskriver kommunfullmäktiges styrning av kundvalen, liksom 

nämndernas uppdrag och ansvar för kundvalssystemen. Förslaget till reglemente innehåller 

att det som idag kallas enbart auktorisationsvillkor fortsättningsvis ska kallas generella 

auktorisationsvillkor, medan nämnderna antar specifika auktorisationsvillkor för vardera 

kundvalssystem. I förslaget till reglemente tydliggörs nämndernas ansvar för utveckling av 

kundvalen. För att säkerställa att uppföljning och utvärdering sker på samma sätt och på 

lika villkor föreslås att nämnderna för varje kundval antar en modell för uppföljning och 

utvärdering av anordnarna.   

 

Vid sammanträdet den 22 september 2014 återremitterade kommunfullmäktige, med stöd 

av kommunallagens regler om minoritetsskydd, ärendet för att auktorisationsvillkoren 

skulle kompletteras med villkor om att offentlighetsprincipen och meddelarskydd skulle 

gälla och om kollektivavtalsliknande villkor. Enligt kommunstyrelsen skulle den typen av 

villkor medföra uppgifter för kommunen som den inte är lämpad för. Utlämnande av 

allmän handling prövas enligt tryckfrihetsförordningen och offentlighets- och 

sekretesslagen av domstol; ett sådant krav i kundval skulle medföra att kommunen i 

domstol ska kunna bevisa att en brist i utlämnande är grund för sanktioner mot 

anordnaren. Detsamma gäller meddelarskydd, där kommunen skulle ta på sig 

justitiekanslerns och JO:s funktion. Att ställa krav på kollektivavtalsliknande villkor strider 

mot EU-rätten. Effekten av att kommunen skulle agera mot en anordnare som inte 

uppfyllde sådana, är att kommunen åsidosätter den svenska modellen där 

arbetsmarknadens parter hanterar de frågorna. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 130 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 oktober 2014 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 130 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta föreslaget reglemente för kundval i 

Nacka kommun. Reglementet träder i kraft den 1 februari 2015.  

 

Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD) bifall till 

arbetsutskottets förslag. 

 

Rolf Wasteson (V) yrkade att ärendet återremitteras för att få följande inarbetat i 

reglementet för kundval: 

 

 Företagen ska ha krav på sig att ha kollektivavtal eller åtminstone ha 
kollektivavtalsliknande villkor för de anställda 

 Personalen ska omfattas av meddelarskydd 

 Kommunalt finansierad verksamhet ska omfattas av en offentlighetsprincip 

 Företagen ska följa de mål, riktlinjer, policys och motsvarande dokument som den 
kommunala verksamheten omfattas av, som exempel kan nämnas miljömål och 
medarbetarpolicy. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade avslå Rolf Wastesons återremissyrkande. 

 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 

 

Reservationer 

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Vänsterpartiet är i grunden emot systemet med kundval i Nacka. Systemet reducerar 

medborgaren till kund.  Väljer man fel så ligger ansvaret på den enskilde medborgaren 

istället för att kommunen tar ett gemensamt ansvar att alla medborgare får tjänster av bästa 

kvalitet. Men så länge kundvalssystemet finns kvar så är det viktigt att relevanta krav ställs 

på utförarna och att en regelbunden och noggrann uppföljning görs. Det nu föreslagna 

reglementet saknar, enligt vår åsikt, ett antal viktiga punkter. Därför har vi drivit frågan, 

genom KSAU, KSSU, kommunstyrelsen och kommunfullmäktige, om att genom en 

återremiss få till ändringar i reglementet. I KF blev det en minoritetsåterremiss men som 

vanligt så resulterar det inte i någon förändring av förslaget. Återremissgrunden har för vår 

del varit att 
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• Företagen ska ha krav på sig att ha kollektivavtal eller åtminstone ha 

kollektivavtalsliknande villkor för de anställda 

• Personalen ska omfattas av meddelarskydd 

• Kommunalt finansierad verksamhet ska omfattas av en offentlighetsprincip 

• Företagen ska följa de mål, riktlinjer, policys och motsvarande dokument 

som den kommunala verksamheten omfattas av, som exempel kan nämnas 

miljömål och medarbetarpolicy.” 

I remissutlåtandet anges att det är inte fungerar juridiskt med dessa krav. Där är vi i 

Vänsterpartiet av en annan åsikt. Särskilt intressant är det frågan om kollektivavtal eller 

kollektivavtalsliknande förhållanden. Detta återfinns i den nya regeringens 

överenskommelse om vinster i välfärlden där det påpekas att detta krav måste in i alla 

upphandlingar nu när EU-rätten förändrats och medger det. 

Därför vidhåller Vänsterpartiet så klart dessa krav, krav som vi menar skulle vara till stor 

fördel både för de som arbetar i verksamheterna och för brukarna av verksamheterna.” 

 

Protokollsanteckningar 

Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 

kommunstyrelsegrupp. 

 

”Det är med stor ledsamhet som vi konstaterar att kundvalsmodellen för moderaterna 

enbart innebär dogmatisk privatisering, istället för att använda modellen till att höja 

kvaliteten i verksamheten och i utförandet. Vi konstaterar också att vårt återremissyrkande 

inte har besvarats korrekt och därmed är grunden på vilket detta förslag vilar på felaktigt. 

Svaret innehåller en del juridiska irrfärder i varför det vore fel att vid användandet av 

skattepengar också ställa krav om öppenhet och meddelarskydd. I svaret återfinns bland 

annat påståendet om att kravet på kollektivavtalsliknande villkor skulle bryta mot EU-

rätten. Detta är direkt osant och ett flagrant felaktigt påstående. Krav på svenska 

kollektivavtal är inte i enlighet med EU-rätten, men kravet på villkor som liknar detta, d.v.s. 

kollektivavtalsliknande villkor är helt och hållet i enlighet med EU-rätten.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Huvuddelen i förslaget är positivt anser Nackalistan. För att få ett bra kundval behövs 

tillräckliga resurser till anordnarna, vare sig dessa är företag eller kommunala verksamheter. 

Detta gäller inte minst hemtjänstanordnare. Kvalitetskontroller behöver överlag utvecklas 

och kollas upp även på plats bland anordnarna. Offentlighetsprincipen bör gälla så långt 

som lagen tillåter, oavsett om det är kommunen eller privata anordnare”.  

 
- - - -  
 
-  



 46 (82) 
 27 oktober 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 214 Dnr KFKS 2014/640-730 

Förändrade kundvalssystem för hemtjänst, ledsagning 

och avlösarservice inklusive nya checkbelopp  

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 

 

1. Kommunfullmäktige beslutar att dela nuvarande kundvalssystem för hemtjänst, 

ledsagning och avlösning i ett kundvalssystem för a) ledsagarservice och 

avlösarservice enligt lag om stöd och service till vissa funktionshindrade samt 

avlösning enligt socialtjänstlagen för barn och ungdomar och b) hemtjänst, 

ledsagning och avlösning i övrigt. Förändringarna träder i kraft den 1 januari 2015. 

 

2. Kommunfullmäktige fastställer checkbeloppen i kundvalssystemet för 

ledsagarservice och avlösarservice enligt lag om stöd och service till vissa 

funktionshindrade samt avlösning enligt socialtjänstlagen för barn och ungdomar 

till följande belopp. 

 

Ersättning 2014 års nivå Ledsagarservice Avlösarservice 

Kommunal anordnare, kr/tim 314 304 

Privat anordnare, kr/tim 

inkl. 2 % momskompensation 320  310 

 

 

3. Kommunfullmäktige fastställer checkbelopp i kundvalssystem för hemtjänst, 

ledsagning och avlösning enligt socialtjänstlagen för vuxna enligt följande. 

 

 

Ersättning 2014 års nivå Hemtjänst Ledsagning Avlösning 

Kommunal anordnare, kr/tim 378 314 304 

Privat anordnare, kr/tim 

inkl. 2 % momskompensation 385  320 310 

4. Kommunfullmäktige avslår social- och äldrenämndens förslag om att uppräkning 

av checkbeloppen ska ske med omsorgsprisindex, OPI. 

 

Ärende 

Social- och äldrenämnden gjorde under 2013 en översyn av kundvalet för hemtjänst, 

ledsagning och avlösning för att uppnå långsiktighet och stabilitet i kundvalssystemet. 
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Baserat på översynen har social- och äldrenämnden tagit ställning till att dela upp det 

kundvalssystemet i ett för  

 hemtjänst, ledsagning och avlösning enligt socialtjänstlagen och ett för  

 ledsagarservice och avlösarservice enligt lagen om särskilt stöd och service till vissa 

funktionshindrade samt avlösning för barn och ungdomar enligt socialtjänstlagen.  

 

Nämnden vill också genomföra förenklingar av ersättningsreglerna och införa en ny 

timersättning som justeras enligt omsorgsprisindex.  

 

Kommunstyrelsens förslag överensstämmer materiellt med social- och äldrenämndens 

förslag men har justerats för att förslaget ska vara formellt korrekt. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 131 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 september 2014 § 113 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 september 2014 

Social- och äldrenämnden den 17 juni 2014 § 99 

Översyn av kundvalet för hemtjänst, ledsagning och avlösning. Slutrapport 2014. 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 131 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 september 2014 § 113 

Ärendet bordlades till arbetsutskottets sammanträde den 14 oktober 2014. 

Beslut i social- och äldrenämnden den 17 juni 2014 

Social- och äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 

1. Kommunfullmäktige inför kundvalssystem för ledsagarservice och avlösarservice 

enligt lag om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) samt avlösning 

enligt socialtjänstlagen (SoL) för barn och ungdomar fr.o.m. 2015-01-01. 

2. Kommunfullmäktige fastställer checkbeloppen för ledsagarservice och avlösar-

service enligt LSS samt avlösning enligt SoL för barn och ungdomar till följande 

belopp 

Ersättning 2014 års nivå Ledsagarservice Avlösarservice 

Kommunal anordnare, kr/tim 314 304 

Privat anordnare, kr/tim 

inkl. 2 % momskompensation 320  310 
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3. Kommunfullmäktige fastställer checkbeloppen för hemtjänst, ledsagning och 

avlösning enligt SoL till följande belopp 

Ersättning 2014 års nivå Hemtjänst Ledsagning Avlösning 

Kommunal anordnare, kr/tim 378 314 304 

Privat anordnare, kr/tim 

inkl. 2 % momskompensation 385  320 310 

 

Social- och äldrenämnden fattade följande beslut: 

1. Social- och äldrenämnden antar nya tillämpningsanvisningar till ”Villkor för att vara 

godkänd anordnare av ledsagarservice och avlösarservice enligt LSS samt avlösning 

enligt SoL för barn och ungdomar”. 

2. Social- och äldrenämnden beslutar att ickevalsalternativet för ledsagarservice och 

avlösarservice tas fram genom att årligen i januari upprätta en lista över godkända 

anordnare, som är ickevalsalternativ vardera under en månads tid. 

3. Social- och äldrenämnden antar reviderade tillämpningsanvisningar till ”Villkor för 

att vara godkänd anordnare av hemtjänst, ledsagning och avlösning”. 

4. Social- och äldrenämnden antar ”Övergångsregler gällande krav på utbildning för 

personal inom kundval för hemtjänst, ledsagning och avlösning”. 

 

Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD) och Hans 

Peters (C), bifall till stadsledningskontorets förslag. 

 

Khashayar Farmanbar (S) yrkade att ärendet återremitteras så att förslaget ändras för att 

innefatta följande: 

 Fortsatt differentierad taxa ska tillämpas vid vardag, kväll, helg och långhelg. 

 Regler ska inarbetas för en längre omställningstid när brukare med stort behov av 
omsorgstid plötsligt avbryter insatsen på grund av t.ex. sjukhusvistelse eller 
dödsfall. 

 Regler ska inarbetas för s.k. "bomtider", så att sådana ersätts om brukaren inte 
lämnat återbud senast 48 timmar före bokad tid. 

 Inarbeta större valfrihet för brukaren inom den biståndsbedömda tiden för att t.ex. 
kunna byta ut dammsugning mot promenad. 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade avslå Khashyar Farmanbars återremissyrkande. 

 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande 

.- - - - 
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§ 215 Dnr KFKS 2014/482-003 

Reglemente för kommunalt partistöd 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta föreslaget reglemente för 

kommunalt partistöd. 

 

Utbetalning ska ske i januari varje år.  

 

Ärende 

Nya regler för kommunalt partistöd i kommunallagen trädde i kraft 1 februari 2014. 

Reglerna gäller från och med 15 oktober 2014, det vill säga från mandatperioden 2014-

2018. I samband med de nya reglerna måste varje kommun anta vissa lokala regler för 

partistödet för att den nya lagen ska kunna tillämpas fullt ut. Därför har ett förslag till 

reglemente partistöd för Nacka tagits fram utifrån Sveriges Kommuner och Landstings 

(SKL) rekommendationer. De största förändringarna blir: 

- Det är inte längre tillåtet att använda partistödet till att finansiera politiska 

sekreterare. 

- Kravet för att få partistöd skärps. Ett parti måste vara representerat i 

fullmäktige för att få partistöd. Uppfylls inte det betalas inget nytt partistöd ut 

nästkommande år. 

- Det införs ett krav på årlig redovisning av partistödet för varje parti. Varje parti 

måste redovisa för kommunen vilka ändamål partistödet har använts till. 

Uppfylls inte redovisningskravet kommer inget nytt partistöd att betalas ut. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 132 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 september 2014 § 119 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 september 2014 

Förslag till reglemente för kommunalt partistöd 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 132 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta föreslaget reglemente för 

kommunalt partistöd.  

 



 50 (82) 
 27 oktober 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 september 2014 § 119 

Ärendet återremitteras för att kompletteras med tydligare riktlinjer för hur den nya 

lagstiftningen ska tillämpas i Nacka och hur partistödet får användas.  

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag med tillägget att utbetalning ska 

ske i januari varje år. 

  

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 
- - - - - 
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§ 216 Dnr KFKS 2014/698-514 

Motion kommunalt parkeringsbolag i Nacka 
Motion den 16 juni 2014 av Sidney Holm (MP) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut 

 

Förslaget att bilda ett kommunalt parkeringsbolag förutsätter en ekonomisk omprioritering 

som kommunfullmäktige inte kan se står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. 

Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen.  

 

Motionen är därmed färdigbehandlad. 

 

Ärende 

Sidney Holm (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 16 juni 2014 en 

motion med förslag om att kommunen skapar ett kommunalt parkeringsbolag. Det 

kommunala parkeringsbolaget skulle ta ett övergripande ansvar att lösa 

parkeringsproblematiken när Nacka bygger stad.  

 

Kommunens trafikenhet har i uppdrag att bland annat jobba med trafikplanering och 

parkeringsfrågor. I enhetens uppdrag ingår dessutom att bevaka allmänna intressen som 

berör vägar och framkomlighet i samband med genomförande av nya detaljplaner och 

exploateringsavtal.  

 

I ärendet föreslås att förslaget att bilda ett kommunalt parkeringsbolag avslås. Just nu pågår 

ett arbete inom kommunen kring den framtida parkeringssituationen. Att bilda ett 

kommunalt aktiebolag innan analysen är klar anser stadsledningskontoret inte är rimligt. Att 

bilda ett aktiebolag förutsätter dessutom en ekonomisk omprioritering som inte kan se står 

i rimlig proportion till nyttan för kommunen.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 11 

Controllerenhetens och sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse den 8 september 2014 

Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 11 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut 

Förslaget att bilda ett kommunalt parkeringsbolag förutsätter en ekonomisk omprioritering 

som kommunfullmäktige inte kan se står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. 

Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen.  

Motionen är därmed färdigbehandlad. 

 

Yrkanden 

Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), bifall till motionen. 

 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 

Gerdaus yrkande. 

 

Reservationer 

Sidney Holm reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Idag planeras att bygga parkeringsplatser för mer än 16000 nya bilar i centrala Nacka till 

en kostnad av 3–8 miljarder kronor. Ingen kan med säkerhet säga hur framtidens bilbehov 

kommer att se ut, men det kommer inte att se ut som idag. Miljöpartiet anser att 

kommunen via ett kommunalt parkeringsbolag bättre skulle kunna ta kontrollen och skapa 

en mer flexibel och framtidsanpassad lösning på parkeringsproblematiken.”  

 

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet. 

 

Protokollsanteckningar 

Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 

kommunstyrelsegrupp. 

 

”Teknikutveckling, miljömedvetna invånare och förändrade resmönster innebär också 

förändrade behov för hur parkeringsbehovet är i kommunen. Vi Socialdemokrater tror att 

vi på sikt kommer att se dyka upp som bättre motsvarar behovet hos kommunens invånare. 
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Även om vi inte kan ställa oss bakom själva formuleringen i motionen är vi mycket positiva 

till andemeningen i motionen.” 

 
- - - - - 
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§ 217 Dnr KFKS 2014/699-370 

Kommunal vindkraft 
Motion den 16 juni 2014 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. Fullmäktige noterar därvid att 

kommunen sedan den 1 januari 2014 till 100 procent köper förnybar energi.   

 

Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 

Motionären föreslår att: 

- Kommunen omgående initierar köp av färdig vindkraft eller planerar för att bygga egen 

vindkraft 

- All el som förbrukas i kommunens verksamheter ska vara grön el 

 

Sedan 1 januari 2014 köper Nacka kommun in 100 procent grön el märkt ”Bra miljöval - 

vatten”. ”Bra miljöval” är Naturskyddsföreningens miljömärkning av el. Det innebär att 

Nacka redan idag ligger i framkant för inköp av förnybar el till sina verksamheter.  

 

Förslaget är att motionen avslås och att fullmäktige noterar att kommunen redan köper in 

100 procent förnybar energi. 

 

Handlingar i ärendet 

kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 143 

Samordnings- och utvecklingsenhetens tjänsteskrivelse den 29 september 2014 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 143 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. Fullmäktige noterar därvid att 

kommunen sedan den 1 januari 2014 till 100 procent köper förnybar energi.   

Motionen är därmed färdigbehandlad. 
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Yrkanden 

Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), bifall till den första 

punkten i motionens förslag. 

 

”Kommunen ska omgående initierarköp av färdig vindkraft eller planera för att bygga egen 

vindkraft.” 

 

Mats Gerdau yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 

Gerdaus yrkande. 

 

Reservationer 

Sidney Holm reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Om kommunen köper/bygger ett eget vindkraftverk slipper vi betala skatt på den el vi 

producerar och förbrukar själv. Eftersom skatten idag står för ungefär halva elkostnaden 

blir det en klart lönsam investering för kommunen, allrahelst som kommunen också har 

tillgång till billiga lån att bygga för via obligationsmarknaden. 

Investeringar som för kommunen kan påvisas vara ekonomiskt lönsamma borde lyftas ur 

den vanliga investeringsbudgeten och beslutas om i en separat investeringsbudget. Dessa 

investeringar medför inte någon extra kostnad utan bara en temporär likviditetsförändring. 

Som det är idag finansieras lönsamma investeringar ur samma pott som ”olönsamma” 

investeringar vilket gör att dessa ofta trängs ut av nödvändigare ”olönsamma” investeringar 

när pengarna i investeringsbudgeten inte räcker till. Detta är ett snävt ekonomiskt feltänk 

som inte är ekonomiskt hållbart när man ser övergripande till hela kommunens ekonomi.  

När det gäller den globala klimatutmaningen måste alla ställa upp och bidra. Vi kan inte 

göra allt men alla kan göra något. Nacka kommun har här chansen att utan att det kostar 

någonting, aktivt bidra till ett bättre globalt klimat. Istället väljer man att passa.”  

 

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet. 

 

Protokollsanteckningar 

Carl-Magnus Grenninger (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 

kommunstyrelsegrupp. 

 

”Vi Socialdemokrater tycker att en kommun på frammarsch måste ta på sig ledartröjan i 

klimat- och miljösatsningar. Vindkraften är en kostnadseffektiv och förnyelsebar 
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energikälla. Småskaligt kan den nya tekniken dessutom användas med lågt störmoment och 

med många positiva uppsidor för kommunen. 

Vi anser att kommunen ska göra en ny utredning om hur Nacka på bästa sätt ska få igång 

en egen vindkraftproduktion.” 

 
- - - - - 
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§ 218 Dnr KFKS 2011/236-212 

Projektavslut för detaljplaneprogram för Fisksätra, 

stadsbyggnadsprojekt 9538  

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för detaljplaneprogram för Fisksätra, 

stadsbyggnadsprojekt 9538.  Informationen i ärendet lämnas för kännedom till Miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden. 

 

Investering för detaljplaneprogram får direktavskrivas i kommunstyrelsens bokslut för 

innevarande år. 

  

Ärende 

Detaljplaneprogrammet för Fisksätra omfattar större delen av Fisksätra. Programmet syftar 

till att beskriva dagens Fisksätra och långsiktigt sätta resultatet av Fisksätradialogen, 

bebyggelseutveckling, trafikstruktur och markanvändning i ett helhetsperspektiv inför 

kommande detaljplanering. Det syftar även till att fortsätta den medborgardialog som 

inleddes i och med Fisksätradialogen och att i och med detta bredda kommunens 

beslutsunderlag i ett tidigt skede. Detaljplaneprogrammet beräknas ha kostat 2,5 miljoner 

kr. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 oktober 2014 § 197 

Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 15 september 2014 

1 Ärendeöversikt, karta 

2 Slutrapport 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 oktober 2014 § 197 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för detaljplaneprogram för Fisksätra, 

stadsbyggnadsprojekt 9538.  Informationen i ärendet lämnas för kännedom till Miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden. 

 

Investering för detaljplaneprogram får direktavskrivas i kommunstyrelsens bokslut för 

innevarande år. 

 



 58 (82) 
 27 oktober 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Stadsbyggnadsprojektet för Fisksätra har till stora delar varit positivt och nydanande. 

Invånare har fått komma till tals och nya och kreativa förslag har prövats genom bl a 

Fisksätradialogen. Det borde vara på liknande sätt vad gäller de flesta större byggprojekt i 

Nacka. Nackalistan vill att man fortsätter på den inslagna vägen och tar tillvara på de 

positiva erfarenheterna och kunskaperna som projektet har medfört och då det gäller att 

berörda invånares möjligheter att påverka.” 

 
- - - - - 
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§ 219 Dnr KFKS 2014/788-265 

Naturreservatet Skarpnäs 
Yttrande under samråd 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar Alliansmajoritetens förslag till yttrande för bildande av 

naturreservatet Skarpnäs. 

  

Ärende 

Kommunstyrelsen har fått en förfrågan att yttra sig över naturreservatsnämndens förslag 

till naturreservat Skarpnäs. Naturreservatsbildandet påverkar och kan försvåra 

förutsättningarna för genomförandet av planerad bebyggelse vid Telegrafberget. Även 

Kummelbergets industriområde påverkas starkt av ett reservatsbildande. För att möjliggöra 

för en vidare bebyggelse, både på Telegrafberget och kring Kummelbergets industriområde, 

krävs att en buffertzon mellan reservatsgräns och områdesgräns skapas. 

Naturreservatsgränsen bör också jämnas ut, göras ”mjukare” för att öka flexibiliteten för 

verksamhetsområdet. Detta innebär att de delar i förslaget som idag ”kilar in” i 

verksamhetsområdet försvinner.   

 

Kommunen har också i avtal med Svenska kraftnät förbundit sig att finansiera 

nedläggningen av kraftledning i Norra Boo. Mark som frigörs i och med nedgrävningen ska 

exploateras för att kunna finansiera nedgrävningen av kraftledningen. Denna mark måste 

undantas reservatet. 

 

I föreskrifterna i samrådsförslaget ska också tydligt framgå att en ny väg och nya VA-

ledningar samt en ny kraftledningsdragning ska undantas förbudet till inskränkningar i 

naturreservatet med anledning av planerad bebyggelse på Telegrafberget. I 

samrådsredogörelsen ska även framgå att drift och skötsel av allmän platsmark inom 

reservatet ska förvaltas av kommunens väghållare. 

 

Handlingar i ärendet 

Alliansmajoritetens förslag till yttrande inklusive kartbilaga 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 oktober 2014 § 198 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 september 2014 

Samrådsversion 

Bilaga 1 Förslag till yttrande 

Bilaga 2 Område att undanta reservatet utöver de angivna i tjänsteskrivelsen 

Bilaga 3 Karta över planområdet Telegraf 

Bilaga 4 Markförläggning av kraftledning 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 oktober 2014 § 198 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade att ärendet överlämnas till 

kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. Ärendet kompletteras med kartor från 

naturreservatsnämnden.  

 

Yrkanden 

Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Monica Brohede 

Tellström och Jan-Eric Jansson (KD), att kommunstyrelsen beslutar att avge yttrande till 

naturreservatsnämnden i enlighet med Alliansmajoritetens förslag.  

 

Majvie Swärd (S) yrkade att planenheten får i uppdrag att utreda möjligheten för 

bostadsbebyggelse längs Skarpövägen. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Majvie Swärds yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Hans 

Peters yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Miljöpartiet tycker att det nya förslaget till bildande av naturreservatet Skarpnäs är en bra 

avvägning mellan olika intressen. Vi hade hellre sett en kollektivtrafiklösning med en 

kapacitetsstark linbana från Brevik på Lidingö via Telegrafberget - Kummelberget - 

Myrsjöskolan - Orminge Centrum till Kocktorp (Värmdöleden) men är också glada över att 

man inte förtätar längs Skarpövägen, vilket skulle ha blivit en kraftig barriär tvärs genom 

hela reservatet.”  

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Nackalistan kan tänka sig en bebyggelse på Telegrafberget på redan ianspråktagen mark 

och på delvis ny mark enligt förslaget i tjänstehandlingen. Vägen som delar marken finns 

redan och är i närmast trafikfarligt skick och behöver förbättras. Med 

kollektivtrafikförsörjning och fortsatt skogsområde mellan bostadsområdet och 

Kummelberget så kan intrånget denna gång motiveras. Inte minst om det innebär en 

sanering av förorenad mark och med visst bevarande av den gamla spännande 

industrimiljön.  Nackalistan önskar att det blir hyresrätter som byggs men tror kanske inte 

att byggherren vill göra det av ekonomiska skäl.”  
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Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Bildandet av naturreservat Skarpnäs har varit en långdragen process. I och med att arbetet 

har ”väntat in” olika exploateringar i omgivningarna har reservatets naggats i kanterna. Med 

tanke på områdets betydelse för naturskyddet och friluftslivet borde reservatet ha fått 

bildas på egna meriter. Det är viktigt att reservatet nu inte splittras upp genom att en bred 

”buffertzon” skapas längs Skarpövägen.” 

 

Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 

kommunstyrelsegrupp. 

 

”Vi Socialdemokrater anser att att planenheten får i uppdrag att utreda möjligheten för 

bostadsbebyggelse längs Skarpövägen.  

Området längs Skarpövägen skulle förslagsvis kunna bestå av glest liggande 2-våningshus i 

storleksordningen 6-8 lägenheter. Placering och utformning bör därvid i möjligaste mån ta 

hänsyn till den kuperade terrängen, så att det blir så liten miljöpåverkan som möjligt och så 

att det blir möjligt att fritt röra sig mellan naturreservatets både delar på varsin sida om 

vägen. 

Att reducera det föreslagna naturreservatet något längs Skarpövägen och istället bygga 

bostäder gör att förutsättningarna för utvecklingen av Telegrafberget avsevärt förbättras, 

framförallt när det gäller lönsamhet för utbyggnaden och möjligheten till bra kollektivtrafik 

till området.” 

 
- - - - - 
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§ 220 Dnr KFKS 2014/820-261 

Upplåtelse av arrendeavtal för del av Sicklaön 40:13 för 

teknikskåp intill telemast  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ingår arrendeavtal för del av fastigheten Sicklaön 

40:13 för ett teknikskåp för basstation för mobiltjänster intill befintlig mast. 

 

Ärende 

Anläggningsarrende tecknas med Hi3G Access AB. Avtalet innebär att arrendatorn får rätt 

att uppföra teknikskåp för en basstation för mobilteletjänster. Tiden för upplåtelsen är fem 

år och kan förlängas med två år i taget med en avgift om 1 000 kr/år vilken sedan justeras 

upp enligt KPI. Arrendestället utgör ca 1 kvm. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 oktober 2014 § 209 

Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 22 september 2014 

Arrendeavtal samt bilagor 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 oktober 2014 § 209 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ingår arrendeavtal för del av fastigheten Sicklaön 

40:13 för ett teknikskåp för basstation för mobiltjänster intill befintlig mast. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 
- - - - - 
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§ 221 Dnr KFKS 2014/849-261 

Upplåtelse av arrende för del av fastigheten Sicklaön 

40:13 för mobilmast med tillhörande teknikskåp 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ingår arrendeavtal för del av fastigheten Sicklaön 

40:13 för 30 m hög mobilmast med tillhörande teknikskåp. 

Ärende 

Anläggningsarrende tecknas med TeliaSonera Mobile Networks AB för uppförande av 

mobilmast och teknikskåp. Tiden för upplåtelsen är på 5 år och kan förlängas med 2 år i 

taget. Arrendeavgift är 25 000 kr därefter justeras avgiften enligt KPI. Arrendestället utgör 

ca 15 kvm. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 oktober 2014 § 210 

Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 22 september 2014 

Arrendeavtal med bilaga 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 oktober 2014 § 210 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ingår arrendeavtal för del av fastigheten Sicklaön 

40:13 för 30 m hög mobilmast med tillhörande teknikskåp. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 
- - - - - 
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§ 222 Dnr KFKS 2014/821-261 

Upplåtelse av arrendeavtal för del av Älta 14:101 för 

mast och tillhörande teknikskåp 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ingår arrendeavtal för del av fastigheten Älta 

14:101 för uppförande av 35 m hög mast med tillhörande teknikskåp i anslutning till Älta 

ishall. 

Ärende 

 Anläggningsarrendeavtalet tecknas med TeliaSonera Mobile Networks AB för 
radio- och telekommunikation. 

 Avtalet innebär att arrendatorn får rätt att uppföra mast och teknikskåp 

 Tiden för upplåtelsen är på 5 år och kan förlängas med 2 år i taget. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 oktober 2014 § 211 

Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 22 september 2014 

Bilaga 1 Arrendeavtal med tillhörande bilagor 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 oktober 2014 § 211 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ingår arrendeavtal för del av fastigheten Älta 

14:101 för uppförande av 35 m hög mast med tillhörande teknikskåp i anslutning till Älta 

ishall. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 
- - - - - 
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§ 223 Dnr KFKS 2012/525-293 

Hyresmodell för bostadslägenheter inom Nacka 

Seniorcenter (NSC) 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anta en ny hyresmodell från och med den 1 januari 2015 för 

bostäder inom Nacka Seniorcenter (NSC) enligt följande. 

 
1. Kommunstyrelsen beslutar om en hyresutjämning enligt framtagna 

bedömningskriterier och värderingar samt beslutar om en höjning på 6 % av de 

totala hyresintäkterna från bostäderna inom Nacka seniorcenter.  

 
2. Kommunstyrelsen beslutar att befintliga hyresgäster inte ska omfattas av 

hyresjusteringen enligt punkten 1 under en period av tre år räknat från 

hyresmodellens ikraftträdande. Efter denna period ska dock samtliga hyresnivåer 

justeras enligt föreslagen hyresmodell. Samtliga hyresgäster ska dock från och med 

den 1 januari 2015 omfattas av en årlig procentuell hyreshöjning baserad på snittet 

av höjningen hos de största bostadsfastighetsägarna i kommunen. 

 
3. Kommunstyrelsen uppdrar till lokalenheten att ändra uppsägningstider för 

bostadshyresavtal inom Nacka Seniorcenter till två veckor samt att i hyresavtalen 

förtydliga att rätten till boende inom NSC är villkorat av att ett gällande 

biståndsbeslut finns. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att individuell prövning alltid ska göras i det fall efterlevande vill 

bo kvar. 

 

Ärende 

För bostadslägenheter inom kommunalt drivna särskilda boenden för äldre, Nacka 

Seniorcenter, används sedan flera år en hyressättning där hyresnivåer reglerats vid 

inflyttning för att därefter inte justeras varken efter index eller andra faktorer. Detta har 

inneburit att liknande lägenheter har haft olika hyresnivåer. Kommunstyrelsens 

stadsutvecklingsutskott har därför uppdragit åt lokalenheten att ta fram en ny modell för 

hyressättning av dessa lägenheter. 

 

Förslaget till hyresmodell innebär i korthet att det görs en värdering och poängsättning av 

samtliga bostäder inom Nacka Seniorcenter. Poängsättningen har utgjort grunden för en 

”nollställning” av hyresnivåerna, utifrån vilken en kvot baserad på dagens totala hyresintäkt 

har räknats fram. En ny kvot föreslås som får effekt i hyressättningen framöver. Vidare 
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innebär förslaget en översyn av avtalsfrågor såsom uppsägningstid samt villkor för 

parboende. 

 

Hyresmodellen föreslås träda i kraft till årsskiftet 2014/2015. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 14 oktober 2014 § 48 

Lokalenhetens tjänsteskrivelse den 24 september 2014 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 14 oktober 2014 § 48 

Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar att anta en ny hyresmodell från och med den 1 januari 2015 för 

bostäder inom Nacka Seniorcenter (NSC) enligt följande. 

 
1. Kommunstyrelsen beslutar om en hyresutjämning enligt framtagna 

bedömningskriterier och värderingar samt beslutar om en höjning på 6 % av de 

totala hyresintäkterna från bostäderna inom Nacka seniorcenter.  

 
2. Kommunstyrelsen beslutar att befintliga hyresgäster inte ska omfattas av 

hyresjusteringen enligt punkten 1 under en period av tre år räknat från 

hyresmodellens ikraftträdande. Efter denna period ska dock samtliga hyresnivåer 

justeras enligt föreslagen hyresmodell. Samtliga hyresgäster ska dock från och med 

den 1 januari 2015 omfattas av en årlig procentuell hyreshöjning baserad på snittet 

av höjningen hos de största bostadsfastighetsägarna i kommunen. 

 
3. Kommunstyrelsen uppdrar till lokalenheten att ändra uppsägningstider för 

bostadshyresavtal inom Nacka Seniorcenter till två veckor samt att i hyresavtalen 

förtydliga att rätten till boende inom NSC är villkorat av att ett gällande 

biståndsbeslut finns. 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Eva Öhbom Ekdahl (M), Jan-Eric Jansson 

(KD) och Hans Peters (C), bifall till verksamhetsutskottets förslag med tillägget att 

individuell prövning alltid ska göras i det fall efterlevande vill bo kvar. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
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Protokollsanteckningar 

Majvie Swärd (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 

 

”Socialdemokraterna förutsätter att de nya hyror som kommer att införas är rimliga och i 

bruksvärdesnivå, samt att de skyddsnät som finns i form av t.ex. högkostnadsskydd 

fungerar. 

 

Vi ser viss risk med skrivningen kring kvarboende. Vi är positiva till att möjligheten till 

parboende finns även när bara en av paret har fått särskilt boende biståndsbedömt, men det 

är självfallet ett problem om en avlider och den andra inte får bo kvar. Det gamla boendet 

finns troligen inte kvar, och var ska denna person ta vägen? I tjänsteskrivelsen står det ”att 

för de fall att den biståndsberättigade avlider ska den medboende inte längre ha rätt att 

nyttja bostaden. Individuell prövning ska dock ske i varje enskilt fall.” Detta är något 

luddigt skrivet och riskerar att skapa rättsosäkerhet. 

 

Pensionärsrådet är en viktig instans, vars integritet och möjlighet till remiss ska beaktas. Vi 

är bekymrade över att ordföranden för pensionärsrådet ställt in kommande sammanträde 

och att detta gör att frågan inte kan behandlas där innan detta beslut tas.” 

 

- - - - - 
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§ 224 Dnr KFKS 2014/847-290 

Fastighetsstrategi 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar föreslagen fastighetsstrategi. 

 

Ärende 

I den starka tillväxtfasen Nacka befinner sig i ökar behovet av tydligare styrning och 

inriktning för kommunens fastighetsägande. Fastighetsstrategin ska säkerställa en 

strategiskt och aktiv planering, förvaltning och utveckling av kommunens 

fastighetsbestånd.  

 

Kommunstyrelsen är ansvarig för att tillgodose mark samt kostnadseffektiva och 

ändamålsenliga anläggningar, lokaler och bostäder som behövs för kommunens 

verksamheter. Ansvaret tas genom att äga, hyra, upplåta, utveckla och vid behov förvärva 

och försälja fastigheter. Affärsmässighet och konkurrensneutralitet ligger till grund för 

genomförande av uppdraget. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 14 oktober 2014 

Fastighetsstrategi  

Översikt kommunens fastighetsbestånd 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 oktober 2014 § 213 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 oktober 2014 § 213 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott noterade informationen till protokollet. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag.  

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
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Protokollsanteckningar 

Carl-Magnus Grenninger (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 

kommunstyrelsegrupp. 

 

”Mycket av det som anges i fastighetsstrategin är bra. Vi socialdemokrater anser att delar av 

det som står i strategin ska skötas av ett kommunalt fastighetsbolag för att få en bra 

samordning av hela fastighetsfrågan.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet vill att kommunen skapar ett nytt kommunalt bostadsbolag. Förvaltning av 

kommunens egna bostäder bör främst ske genom ett sådant bolag.  

Även om kommunerna inom en framtid kommer att få krav på att nytillkommande lokaler 

och bostäder ska hålla passivhusstandard så dröjer det. Därför bör fastighetsstrategin redan 

nu innehålla anvisningar om att kommunens nytillkommande och nyrenoverade lokaler ska 

uppfylla passivhusstandard.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Nackalistan saknar ett större inslag av ambitioner för fastighetsskötsel i fastighetsstrategin. 

Av senare års erfarenheter vet vi att det är mycket viktigt eftersom just denna del av 

fastighetsstrategi har fått stå tillbaka och inte haft tydliga riktlinjer. Det senare har 

förbättrats men borde ingå i texten och i strategin på ett tydligt sätt.” 

 
- - - - - 

 
  



 70 (82) 
 27 oktober 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 225 Dnr KFKS 2014/1-201 

Risk- och konsekvensanalys av tunnelbaneavtalet 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen. 

 

Kommunstyrelsen uppdrar åt stadsledningskontoret att redovisa en risk- och 

sårbarhetsanalys till kommunstyrelsen en gång per år. 

 

Ärende 

Nacka kommun har tecknat ett avtal om tunnelbana med staten, Stockholms läns landsring 

samt Stockholms stad, Järfälla kommun och Solna stad. Stadsledningskontoret har på 

uppdrag av kommunstyrelsen identifierat risker och konsekvenser med tunnelbaneavtalet. 

En övergripande risk är att takten i bostadsbyggandet inte kan hållas på den nivå som 

krävs. Utmaningar är kompetensförsörjning och att ytterligare effektivisera 

stadsbyggnadsprocessen. Vidare ska välfärdstjänster byggas ut i den takt som den växande 

befolkningen kräver och i rätt tid. Ytterligare en risk är en vikande opinion bland 

medborgarna för stadsutvecklingen. En tydlig kommunikation från kommunens sida måste 

ske för att skapa förståelse för projektet och dialogen med medborgarna ska intensifieras.  

 

För att minska risker och möta utmaningar pågår ett omfattande arbete; en ekonomisk 

kalkyl för projektet Nacka stad är under utveckling och en modell för ekonomiska 

långtidsberäkningar för kommunens ekonomi i sin helhet tas i bruk 2015, en 

kommunikationsstrategi har tagits fram och en långsiktig lokalförsörjningsplan blir klar 

under hösten 2014. Uppföljning av riskerna ska ske löpande i samband med bokslut eller 

om något särskilt inträffar. Det möjliggör att åtgärder kan vidtas för att minska risker och 

konsekvenser. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 127 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 augusti 2014 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 127 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar informationen. 
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Yrkanden 

Khashayar Farmanbar (S) yrkade som tillägg att kommunstyrelsen uppdrar åt 

stadsledningskontoret att redovisa en risk- och sårbarhetsanalys till kommunstyrelsen en 

gång per år. 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars tilläggsyrkande. 

Protokollsanteckningar 

Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 

kommunstyrelsegrupp. 

 

”Överenskommelsen om tunnelbanan via 2013 års Stockholmsförhandlingar 

offentliggjordes 2014-01-07. Nackas kommunfullmäktige beslutade nästan två månader 

senare om att ingå detta avtal. Redan från början framförde socialdemokraterna och flera 

andra partier behovet av en adekvat genomlysning, risk-, sårbarhets- och konsekvensanalys 

av avtalet. Vid samtliga tillfällen påpekade majoritetens företrädare att detta är på gång. Det 

är bra att det nu äntligen finns en risk- och konsekvensanalys framtagen, men det är ett 

stort svaghetstecken att ett sådant dokument, som i all rimlighet borde ha presenterats 

samtidigt som avtalet har dröjt fram tills nu. Tunnelbanan är ett viktigt projekt förknippad 

med stora fördelar, men också kostnader. Därför är det viktigt att risk- och 

konsekvensanalysen uppdateras årligen.” 

 

Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 

 

”Vi Moderater tycker att det är bra att dra tunnelbana till Nacka. Det ger möjlighet för fler 

att åka kollektivt och att vi kan bygga många nya bostäder. Avtalet är bra för Nacka och 

Nackaborna. Utan den föreslagna lösningen där olika parter är med och bidrar så blir det 

ingen tunnelbana. Risk- och konsekvensbedömningen ger inget stöd för motsatt 

uppfattning.” 

 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Det känns bra att det inte är några nya egentliga riskmoment som har tillkommit sedan 

den första riskbedömningen som gjordes i samband med tecknandet av tunnelbaneavtalet . 

Det är nu viktigt att det tas fram bra planeringsverktyg så att det på ett lättöverskådligt sätt 

går att överblicka och följa upp de olika identifierade riskerna.”  

 
- - - - - 
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§ 226 Dnr KFKS 2013/560-100 

Kartläggning av Nackas etableringsprocess gällande 

flyktingmottagandet i kommunen 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

 

Ärende 

År 2013 genomfördes på uppdrag av kommunstyrelsen en bred översyn av flykting-

mottagandet i Nacka kommun med fokus på organisation och ekonomi. Det ledde till ett 

beslut i kommunstyrelsen att man önskade få en helhetsbild och samsyn gällande flykting-

mottagandet i kommunen för att på ett effektivt sätt säkerställa att flyktingar snabbt 

kommer i arbete och har egen försörjning. I ett första steg mot att nå en helhetssyn genom-

förde kommunen en kartläggning av etableringsprocessen, där kommunen, försäkrings-

kassan och samordningsförbundet Välfärd i Nacka deltog. Kartläggningen har identifierat 

ett antal utvecklingsområden. Ett av utvecklingsområdena är vikten av att arbetet sam-

ordnas med arbetsförmedlingen, som har samordningsansvaret för etableringen. Nästa steg 

i arbetet med att få en så bra integrering och etablering av våra flyktingar som möjligt fort-

sätter inom flera områden. 

 

Social- och äldrenämnden och arbets- och företagsnämnden beslutade att lämna ärendet 

som information till kommunstyrelsen. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 135 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 september 2014 

1. Social- och äldrenämnden den 23 september 2014 § 156 

2. Arbets- och företagsnämnden den 24 september 2014 § 38 

3. Kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 128 

4. Rapport Flyktingmottagande dem 26 september 2013 

5. Rapport Nacka kommun etableringsprocess 28 augusti 2014 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 135 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
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Beslut i social- och äldrenämnden den 23 september 2014 § 156 

Social- och äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att notera informationen till 

protokollet. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 24 september 2014 § 38 

Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att notera informationen till 

protokollet. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Monica Brohede Tellström (FP) lät anteckna följande för Folkpartiets 

kommunstyrelsegrupp. 

 

”Folkpartiet noterar att Nacka kommun under året fattat beslut om att utöka mottagandet 

av ensamkommande flyktingbarn vilket vi välkomnar. Då behovet av flyktingmottagande 

kommer att öka framöver anser vi att Nacka ska välkomna fler och även säkerställa att 

mottagandet blir så bra som möjligt, både vad gäller möjlighet till arbete, utbildning och 

boende.”  

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Det här ärendet utvärderar hur Nacka kommun tar emot flyktingar som kommer till 

kommunen. Vi bedömer att det finns en hel del brister även om mycket också fungerar. 

Det största problemet är dock att Nacka inte på långa vägar tar emot flyktingar i den 

utsträckning som kommunens storlek motiverar. Ska kommunerna i Sverige dela på 

uppdraget så har Nacka långt kvar till att ta ansvar för ”sin” andel. Det gäller särskilt också 

för ensamkommande flyktingbarn.  

 

En stor svårighet för kommunen har varit att finna bostäder, något som självklart hänger 

ihop med mängden och typen av bostäder som byggts i Nacka. Det är samma svårighet 

som ungdomar och personer som saknar hög inkomst eller förmögenhet råkar ut för. För 

alla dessa grupper skulle ett kommunalt bostadsföretag göra stor nytta. Men oavsett det så 

måste ändå Nacka ta sitt ansvar för flyktingmottagandet. Kommunen har stora möjligheter 

att göra det. Jämfört med den ”spontana” ökningen av invånare i Nacka så är det ändå en 

försvinnande litet antal personer det handlar om.” 
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Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”I vår omvärld pågår flera konflikter som gör att många människor idag är på flykt från 

sina hem. Människor som flyr undan krig. Familjer som splittras och barn som flyr utan 

någon vuxen i sin närhet. Det är ohyggliga scener vi ser på håll när vi sitter tryggt på distans 

i Sverige. Sverige som är ett rikt land med stora möjligheter att hjälpa en del av alla dessa 

människor i nöd. 

 Nacka kommun har historiskt tagit emot mycket liten andel flyktingar utifrån kommunens 

storlek och ekonomiska styrka.  

Miljöpartiet ser nu positivt på att Nacka kommun nu ser över möjligheterna att framöver ta 

ett större ansvar i flyktingmottagningen. Vi ser fram emot öppnade möjligheter vad gäller 

den lokal och lägenhetsbrist som tidigare varit en springande punkt för att inte kunnat ta 

emot fler. Vi hoppas att kartläggningen kan ge öppningar för att snabbt ställa om till att 

möta den ökande flyktingströmmen. Vi ser även fram emot att Nacka kommun, när nu en 

stor mängd bostäder kommer byggas, tar höjd för att bygga på ett hållbart sätt för alla 

människor bl. a med hyresrätter, planering av områden som inbjuder till trygghet och med 

miljömässig framförhållning.  

Miljöpartiet vill gärna se att kommunen, vid byggande av stad, passar på och startar ett 

kommunalt bostadsbolag för att genom eget ägande styra bostädernas utformning och 

användande.” 

 

Carl-Magnus Grenninger (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 

kommunstyrelsegrupp. 

 

”Nacka kommun måste ta ett större ansvar för flyktingmottagandet. Alla kommuner i 

Sverige måste solidariskt ta ansvar för att ta emot flyktingar - och Nacka som en större 

kommun - måste kunna göra bättre ifrån sig än hittills, anser vi socialdemokrater.” 
 
 - - - - - 
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§ 227 Dnr KFKS 2014/310 

Översyn av Mälardalsrådets utskott 
Yttrande till Mälardalsrådet 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över det remitterade 

förslaget om en översyn av Mälardalsrådets utskott.  

Ärende 

Mälardalsrådets styrelse har remitterat Översyn av Mälardalsrådets utskott till sina medlemmar. 

Remissvar kan lämnas senast 31 oktober. Styrelsen anser att organisationens nuvarande 

indelning i fyra utskott behöver utvecklas. Närvaron är låg i utskotten och det är ofta 

samma ledamöter som närvarar vilket gör att verksamheten blir begränsad.  

 

Styrelsen för Mälardalsrådet har tagit fram fyra alternativa förslag till organisation och vill 

att medlemmarna tar ställning till frågan: Vilket av nedanstående alternativ förordar 

kommunen/landstinget beträffande Mälardalsrådets utskottsorganisation? I förslaget till yttrande 

förordar Nacka kommun alternativ två med arbetsgrupper istället för utskott. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 137 

Samordnings- och utvecklingsenhetens tjänsteskrivelse den 19 augusti 2014 

Förslag till yttrande 

Remiss 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 137 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över det remitterade 

förslaget om en översyn av Mälardalsrådets utskott.  

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 
- - - - - 
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§ 228 Dnr KFKS 2014/503-103 

Utveckling av Kommunförbundet Stockholms Län (KSL) 

inför mandatperioden 2015-2018 
Yttrande 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över remiss Utveckling 

av KSL inför mandatperioden 2015-2018. 

Ärende 

Styrelsen för KSL beslutade den 12 juni 2014 att remittera förslag till Utveckling av KSL inför 

mandatperioden 2015-2018. Förslaget innebär både förändringar i styrningen av 

organisationen och vilken inriktning verksamheten ska ha under mandatperioden. 

Stadsledningskontorets förslag till yttrande innebär ett tillstyrkande av det remitterade 

förslaget. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 138 

Samordnings- och utvecklingsenhetens tjänsteskrivelse den 24 september 2014 

Förslag till yttrande 

Remiss 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 138 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över remiss Utveckling 

av KSL inför mandatperioden 2015-2018. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 
- - - - - 
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§ 229 Dnr KFKS 2014/867-106 

Länsgemensamma riktlinjer för handläggning av ärenden 

kring ensamkommande barn 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar de av Kommunförbundet Stockholms Läns föreslagna riktlinjerna 

för handläggning av ärenden vid socialtjänsten kring ensamkommande barn. 

 

Kommunstyrelsen noterar att social- och äldrenämnden har gett in ett yttrande till 

Kommunförbundet Stockholms län om behov av ytterligare förändringar i de 

länsgemensamma riktlinjerna. 

 

Ärende 
Kommunförbundet Stockholms Län (KSL) har genomfört ett länsövergripande arbete med 
att ta fram riktlinjer för socialtjänstens handläggning av ensamkommande barn. Nacka 
kommun har deltagit i arbetet både i styrgrupp och i arbetsgrupper. De nya riktlinjerna 
avser att underlätta och förtydliga arbetet med ensamkommande barn och ungdomar.  
 
Syftena med riktlinjerna är att 

 tydliggöra den kommunala socialtjänstens ansvar i förhållande till andra aktörer  

 utgöra en samlad vägledning för handläggningen av ärenden  

 underlättaren likvärdig behandling då dessa barn och unga är mycket rörliga mellan 
länets kommuner genom olika placeringar och omfattas av olika myndighetsansvar 

 
Revideringarna handlar framförallt om 

 vem som gör vad kring barnets särskilt förordnade vårdnadshavare 

 ansvarsfördelning vid familjeåterförening  

 vem som ska informera vem om att ett barn har placerats i en kommun  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 140 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 oktober 2014 

Social- och äldrenämnden nämnden den 23 september 2014 § 151 

Revidering av de Länsgemensamma riktlinjerna för handläggning av ärenden vid 

socialtjänsten kring ensamkommande barn – KSL, 2014-06-12 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 140 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar de av Kommunförbundet Stockholms Läns föreslagna riktlinjerna 

för handläggning av ärenden vid socialtjänsten kring ensamkommande barn. 

Kommunstyrelsen noterar att social- och äldrenämnden har gett in ett yttrande till 

Kommunförbundet Stockholms län om behov av ytterligare förändringar i de 

länsgemensamma riktlinjerna. 

Beslut i social- och äldrenämnden nämnden den 23 september 2014 § 151 

Social- och äldrenämnden föreslog kommunstyrelsen att anta Kommunförbundet 

Stockholms Läns riktlinjer för handläggning av ärenden vid socialtjänsten kring 

ensamkommande barn. 

Social- och äldrenämnden antog yttrande till Kommunförbundet Stockholms län. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 
- - - - - 
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§ 230 Dnr KFKS 2014/499 

IT-forums framtida inriktning 
Yttrande 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande angående IT-forums 

framtida inriktning. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärende 

Kommunen är med i det regionala samverkansorganet IT-forum. IT-forum utgör en del 

inom Kommunförbundet Stockholms län. Inför kommande mandatperiod har styrgruppen 

för IT-forum tagit fram ett förslag till framtida inriktning, som alla medlemskommuner har 

möjlighet att yttra sig över. Stadsledningskontoret menar att förslaget till stora delar är bra, 

men att det konkreta samarbetet kring IT-frågor behöver förstärkas.  

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 oktober 2014 

Förslag till yttrande 

Förslag till framtida inriktning för IT-forum 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 139 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande angående IT-forums 

framtida inriktning. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 
- - - - - 
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§ 231 Dnr KFKS 2014/866-700 

SOU 2014:49; ”Våld i nära relationer - en folkhälsofråga”  
Yttrande till regeringen. 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar social- och äldrenämndens förslag till yttrande över SOU 2014:49, 

”Våld i nära relationer – en folkhälsofråga”. 

 

Paragrafen förklaras för omedelbart justerad. 

 

Ärende 

Nacka kommun har fått på remiss att yttra sig över betänkandet ”Våld i nära relationer – en 

folkhälsofråga” (SOU 2014:49).   

 

I yttrandet redogörs för Nacka kommuns synpunkter på remissen. Sammanfattningsvis är 

Nacka kommun mycket positiv till att betänkandet tagits fram och instämmer i huvudsak i 

de förslag som betänkandet innehåller.  

 

Nacka kommun har synpunkter på följande förslag: 

 Förslaget om att inrätta en barnlots behöver utredas närmare.  

 Rättsläget behöver klargöras för barn som är medföljande i skyddat boende.  

 En ekonomisk konsekvensanalys saknas kring förslaget att det ska åligga 

kommunen att erbjuda våldsutövare stöd i syfte att upphöra med sitt 

våldsutövande.  

 Det är viktigt att säkerställa att handläggningstiden hos Inspektionen för vård och 

omsorg (IVO) att bevilja boendetillstånd inte begränsar utbudet av skyddade 

boenden. 

 Kommunen ifrågasätter förslaget om att alltid inleda en utredning då det inte alltid 

får anses vara till barnens bästa.  

 Utredningen lyfter fram vikten av att nå våldsutsatta i ett mycket tidigare skede. 

Nacka kommun instämmer men delar inte utredningens förslag till hur kommuner 

ska uppnå detta.  

 Utredningen föreslår att möjligheten för socialtjänsten att följa upp en 

barnavårdsutredning utökas. Nacka kommun vill lyfta att utredningen även bör 

uppmärksamma de barn som efter avslutad utredning får en insats men där insatsen 

avbryts i förtid.  

 Nacka kommun ställer sig frågande till att erbjuda statligt anställda våldsutövare 

behandling inom ramen för företagshälsovården. En sådan insats bör vara 

kvalitetssäkrad ur brottsoffrens perspektiv och kan inte ges isolerad. 
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Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 september 2014 

Social- och äldrenämnden nämnden den 23 september 2014 § 152 

Förslag till yttrande 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 141 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar social- och äldrenämndens förslag till yttrande över SOU 2014:49, 

”Våld i nära relationer – en folkhälsofråga”. 

Paragrafen förklaras för omedelbart justerad. 

 

Beslut i social- och äldrenämnden nämnden den 23 september 2014 § 152 

Social- och äldrenämnden föreslog kommunstyrelsen att anta föreslaget yttrande över 

betänkandet ”Våld i nära relationer – en folkhälsofråga” (SOU 2014:49) till 

Justitiedepartementet. 

Social- och äldrenämnden beslutade att punkt 5 under kommunens synpunkter i yttrandet 

omformuleras från ”Kommunen ställer sig frågande till förslaget om att alltid inleda en 

utredning” till ”Kommunen ifrågasätter förslaget om att alltid inleda en utredning då det int 

alltid får anses vara till barnens bästa.” 

 

Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 

 
- - - - - 
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§ 232  

Övriga frågor 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 

 
- - - - - 
 
 
 


